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УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 21 МАРТ

В ОБЛАСТТА:



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Една 13-годишна сага е 
пред своя финал. Така из-
глежда поне, тъй като 
обществената поръчка, 
обявена от Община Бургас 
за проектиране и изпъл-
нение на реплика на съ-
ществуващия през първа-
та половина на ХХ век 
паметник на Александър 
Георгиев – Коджакафали-
ята, е преминала успешно. 
Прогнозната стойност е 
била в размер на 116 666,67 
лева, без ДДС. Явил се е 
само един участник – „Екип 

– 5“ ООД, който е предложил 
да изпълни поръчката 
срещу 105 830 лева, без ДДС. 
С добавените 20% Бащата 
на Бургас ще има и реплика 
на своя оригинален памет-
ник срещу 126 996 лева.

Средствата са гласува-
ни с решение на Общински 
съвет – Бургас още през 
2018-а. Тогава бяха изслу-
шани Митко Иванов и 
Радостин Дамасков, а след 
това съветниците гласу-
ваха пари да се отделят и 
за двата монумента.

През годините и за 
светския, и за надгробния 
имаше спънки, но в крайна 

сметка първият бе реа-
лизиран от Дамасков и 
открит преди 3 години. 
Сега, изглежда, и вторият 
ще стане факт. Кметът 
Димитър Николов съобщи, 
че работата по проекти-
рането и изграждането 
на репликата е започнала. 

Оригиналният каменен 
монумент с кръст е по-
ставен през 1916-а в непо-
средствена близост до 
бул. „Сан Стефано“ – юго-
западния край на оградата 
на бившето помощно 
училище „Отец Паисий“. 

Той е премахнат през 
1950-а, а каменните еле-

менти са преместени пред 
Механотехникума и върху 
тях е монтиран бюст на 
Георги Димитров. След 
1989-а той е демонтиран.

В момента запазените 
оригинални камъни от 
паметника се съхраняват 
от Община Бургас и ще 
бъдат предоставени на 
изпълнителя, за да бъдат 
използвани при изработ-
ката на репликата на 
монумента.

„Едва ли някога ще ус-
пеем да отдадем заслуже-
ното на Благодетеля на 
Бургас Александър Геор-
гиев-Коджакафалията, 
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13-годишна сага. Предложението за такъв е от вече далечната 2012-а

Финал: Срещу 130 000 лева Коджакафа

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Близо 6 хиляди украинци 
в Бургаска област са удъл-
жили временната си за-
крила у нас към този момент. 
Това отговориха от ОДМ-
ВР – Бургас за „Черноморски 
фар“. Както вече писахме, 
от миналата седмица 
стартира срокът, в който 
те трябва да подновят 
документите си. С решение 
на Министерски съвет от 
20 февруари тази година, 
временната закрила на 
украинските граждани у 
нас се удължи до 4 март 
2026-а.

На тези с изтичащи 
документи в началото на 
март бе срокът бе удължен 
до 30 април 2025-а. Регис-
трационните карти, 
валидни до 4 март тази 
година, могат да бъдат 
подновени както след, 
така и преди тази дата, 
по искане на разселеното 
лице

Пререгистрацията на 
лицата с регистрационни 

карти за временна закри-
ла ще се осъществява до 
30 април 2025-а в пункто-
вете на МВР и в центро-
вете на Държавна агенция 
за бежанците (ДАБ) в 
страната. След тази дата 
чужденците ще могат да 
подават заявления само 
в териториалните поде-
ления на ДАБ.

„В тази връзка уведо-

мяваме, че на територия-
та на ОДМВР – Бургас, 
украинските граждани, 
притежаващи регистра-
ционни карти за временна 
закрила, валидни до 04.03.2025 
г. могат да поискат удъл-
жаване на срока им до 
30.04.2025 г. в действащи-
те пунктове на терито-
рията на Бургаска област 
– пунктовете са разполо-

жени в Първо РУ – Бургас, 
РУ – Несебър, РУ – Созопол, 
РУ – Поморие и РУ – Царе-
во“, информираха от об-
ластната дирекция.

Въпреки призива на 
ОДМВР – Бургас украинците 
да не се струпват, това 
не се случва, както уста-
нови наша проверка пред 
Първо районно управление 
– Бургас.

Близо 6 хиляди украинци в областта 
са удължили временната си закрила

Така ще 
изглежда бъде-
щият надгро-
бен паметник 
на Бащата на 
Бургас
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

Пред Първо районно управление – Бургас опашките от украинци са факт        ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Срещите с различните 
творчески общности е 
една от първите задачи 
на новосъздадената фон-
дация „Бургас 2032“. Те са 
инициирани от Управи-
телния съвет и от една 
страна имат за цел да 
запознаят културните 
среди с процеса по канди-
датстване за Европейска 
столица на културата, 
от друга – да провокират 
откровен разговор за 
проблемите – в култура-
та и всички свързани с 
нея сфери. Както и за 
възможностите за тях-
ното решаване. 

Фондацията вижда в 
лицето на държавните 
и регионални културни 
институти и най-вече 
на хората, които работят 

в тях, свои естествени 
съюзници в подготовка-
та и реализацията на 
инициативата „Бургас 
2032“. Една от първите 
проведени срещи бе с 
представители на Дър-
жавна опера, АД „Адриана 
Будевска“, Държавен 
куклен театър, Регио-
налния музей, Регионална 
библиотека „Пейо Яворов“, 
Градска художествена 
галерия „Петко Задгор-
ски“, Държавен архив – 
Бургас, както и учебните 
заведения, свързани с 
изкуствата – НУМСИ 
„Проф. Панчо Владигеров“ 
и бургаските филиали на 
НХА и СУ.

Предвидени са и срещи 
с хората от независимия 
сектор, които придават 
колорит, смелост и пъл-
нота на събитийния 
афиш на Бургас. 

Започнаха срещи  
с културни институции 
за Бургас – европейска 
столица на културата

ДОНА МИТЕВА

Със сериозна смъртност 
на пчелните семейства и 
ниски изкупни цени изли-
зат от зимата българ-
ските пчелари, като на 
някои места достига до 
70%. Не правят изключе-
ние и тези от Странджа.

Сектор „Пчеларство“ 
е в колапс, категоричен е 
Манол Тодоров от Царево, 
който е един от доайени-
те в бранша – с над 55 
години наблюдения върху 
пчелните семейства.

„Да, и аз чувам за смърт-
ност до 70% в някои части 
на страната. Това са 
ужасяващи числа. На прак-
тика трудно могат да се 
възстановят тези пчел-

ни семейства.  
Колегите в Странджа 

съобщават за 30%, 40%, 
някъде и 50% смъртност. 
Вероятно има пчелини с 
по-ниска, а и с по-висока 
смъртност.

Логично възниква въ-

просът – каква е причи-
ната за нея.

От една страна, при-
чината е в резистент-
ността на т.нар. кърле-
ж и  –  г о в о р я  з а 
вароатозата, въпреки че 
се борим с нея – тя прави 
големи поражения. 

И второ – температур-
ните аномалии. През ля-
тото тук, в Странджа 
имаше много високи тем-
ператури и за пчелите 
нямаше никаква паша. 
Пчелните семейства 
влязоха отслабени в зи-
мата. Това е едното, 
второто – за Царево, а и 
Странджа като цяло – ние 
не помним две седмици и 
нагоре отрицателни 
температури, лед, както 
бе през февруари. Слабите 

пчелни семейства бяха 
довършени от студа“, 
обяснява Тодоров.

Що се отнася до изкуп-
ната цена, пчеларят е 
категоричен, че има по 
складовете залежал мед 
заради нея:

„Тези изкупни цени са 
убийствено ниски. Опит-
ваме се да продаваме тук-
там на дребно. Цените, 
на които търговците 
искат да изкупят меда, 
са по-ниски от себестой-
ността на продукта. 
Говоря за меда по принцип. 
Секторът е в колапс“, 
категоричен е Тодоров.  

Като основна причина 
за това да не се харчи 
родният мед е вносният, 
който влиза на ниска 
цена от други държави.

„В момента никой не 
търси мед, никой не ку-
пува. В Странджа има 
залежали количества от 
манов мед. Това никога не 
е било. Продадоха се мал-
ки количества, остана-
лото стои“, жалва се 
пчеларят.

През последните 10 

години броят на реги-
стрираните пчелари е 
намалял 3 пъти, аларми-
рат браншовите органи-
зации на производители-
те на мед. Те посочват, 
че изкупната цена на едро 
е 3-4 лв. за 1 килограм и не 
е променяна от много 
години.  

Сектор „Пчеларство“ е в колапс

Със сериозна смъртност на пчелните семейства излизат от 
зимата българските пчелари        ФОТО: NIVABG.COM

„
В Странджа има 
залежали 
количества от 
манов мед

Манол Тодоров
ФОТО: AGROZONA.BG
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лията ще получи и надгробен паметник
защото му дължим тол-
кова много! Най-малкото 
– да живее в паметта на 
града. Паметникът на 
Александър Георгиев-Ко-
джакафалията ще се 
възстанови в максимално 
близък до оригиналния 
вид. Избран е материал, 
който по характеристи-
ки най-много се доближа-
ва до използвания преди 
повече от век. Корпусът 
на паметника ще бъде с 
оригиналните размери, 
пропорции и височина. 
Копието на паметника на 
Коджакафалията ще се 
намира в максимална бли-
зост до оригиналното 

местоположение – югоиз-
точната ограда на бивше-
то Помощно училище и 
пешеходната зона, заклю-
чена между училището, 
Централната автобусна 
спирка, храм „Св. Иван 
Рилски“ и сградата на 
Бургаския свободен уни-
верситет“, коментира 
градоначалникът.

Възстановеният па-
метник на Благодетеля 
на Бургас ще бъде ориен-
тиран в посока изток-
запад. Ще бъде поставено 
художествено осветление, 
а районът около него – 
облагороден по подходящ 
начин.

ДОНА МИТЕВА

Какво е да си граничен 
полицай, какви са възмож-
ностите за развитие в 
системата, какви качест-
ва трябва да притежава 
онзи, който иска да рабо-
ти на границата – на 
тези и още много въпро-
си получиха отговор 
бургаски ученици от 11 и 
12 клас.

Регионална дирекция 
„Гранична полиция“ – Бур-
гас, в партньорство с 
Регионалното управление 
на образованието, стар-
тира нова инициатива за 
кариерно ориентиране на 
ученици. В рамките на 
програмата ученици от 

различни училища в об-
щина Бургас имаха въз-
можност да се срещнат 
с представители на ръ-
ководството на дирек-
цията – Момчилов и Ни-
колов.

Срещата премина в 
динамичен и открит 
диалог, в който младите 
хора получиха ценна ин-
формация за работата 
на Гранична полиция, 
възможностите за про-
фесионално развитие в 
системата и необходи-
мите качества за успех в 
сферата на сигурността.

Модератор на срещата 
беше Петя Петрова, 
която подчерта значе-
нието на проактивния 
подход на институциите 

в подкрепа на професио-
налното ориентиране на 
младите хора. Тя акцен-
тира върху необходимост-
та от сътрудничество 
между образователните 
и правоохранителните 
структури, за да се под-
помогне информираност-
та и бъдещата реализация 
на учениците.

Инициативата е част 
от дългосрочната стра-
тегия за насърчаване на 
интереса на младите 
хора към професиите, 
свързани с националната 
сигурност, и ще продъл-
жи с редица срещи и прак-
тически демонстрации 
в различни училища в 
региона.

ОТ ПЪРВА РЪКА: 

Какво е да си граничен 
полицай научиха ученици

Инициативата е част от дългосрочната стратегия за насърчаване интереса на младите хора 
към професиите, свързани с националната сигурност           ФОТО: РУО

Общинският 
съвет на Бур-

гас още през 
2018-а гласува 

средства за 
изграждане-

то на двата 
монумента 
– светския и 

реплика на 
оригиналния

ФОТО: „ЧЕРНОМОР-
СКИ ФАР“, АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинските съветници 
Иван Иванов и Николай Желев 
от СЕК са получили сигнали 
за наличие на радон в детски 
градини в Бургас и затова 
повдигнаха въпроса публично 
чрез официално питане до 
Община Бургас. Иванов ко-
ментира, че отговорът на 
администрацията не е дал 
конкретика за предприети 
мерки и заради това двамата 
с Желев са решили да се срещ-
нат с директора на РЗИ-
Бургас д-р Георги Паздеров и 
заместник-кмета по обра-
зование Михаил Ненов.

От срещата в Здравната 
инспекция станало ясно, че 
„след излизането на резул-
татите от доклада за радон 
през 2023-а, те официално са 
изпратили към Община Бур-
гас предписанията и мерки-
те, които трябва да се 
приложат в сградите на 
детските градини, за да се 
намали концентрацията на 
радон в тези помещения“.

В следващите месеци 
трябва да бъдат доставени 
над 180 уреда за измерване на 
радон, които ще обхванат 
всички училища и детски 
заведения в областта. 

Михаил Ненов уверил два-
мата съветници, че „още 
през 2013-а, след първия доклад 
на Националния център по 
радиобиология и радиацион-
на защита за наличие на 
радон в обществени сгради, 

са били взети мерки там, 
където са установени по-
високи нива“.

„Монтирани били венти-
лационни системи и помеще-
нията са проветрявани по-
често. Въпреки това, поради 
санирането на сградите на 
детските градини, вместо 
да се намалят нивата на 
радон, те са се увеличили, 
както показват повторните 
измервания, направени през 
2023-а“, посочи Иванов. 

На въпрос към заместник-
кмета дали са взети нови 
мерки след последните из-
мервания, той уверил, че 
„това е сторено, но няма как 
да се проследи дали има ефект, 
тъй като няма уреди за из-

мерване“. 
„Нашето лично мнение е, 

че такива уреди, дори и да не 
са лицензирани, трябва да 
бъдат закупени и инстали-
рани в детските градини и 
училищата, дори и само за да 
дадат насока дали има от-
клонения от референтните 
стойности за радон в дадено 
помещение“, продължи об-
щинският съветник от СЕК.

Иванов допълни, че „ин-
ституциите, отговорни за 
здравето на децата в Бълга-
рия, трябва да работят в 
по-тясно сътрудничество 
и да не забавят процесите, 
свързани с осигуряването на 
безопасна среда в учебните 
заведения“.

Доставят 180 уреда за измерване  
на радон в училища и детски градини 

Детектори за директни измервания на радон           ФОТО: RADON.BG

Детектори за пасивно измерване на радон                   ФОТО: RADON.BG



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Може би без изненада за 
всеки, който има очи е, че в 
Бургас се строи много. И се 
строят предимно жилищни 
сгради. Това потвърждават 
и данните на Националния 
статистически институт 
(НСИ) за последното триме-
сечие на изминалата 2024 
година. Областта е на едно 
от първите места в страна-
та по брой завършени и за-
почнати нови сгради. 

За този период са издадени 
161 разрешителни за строеж 
на жилищни кооперации, в 
които ще се помещават 1202 
жилища, с обща разгъната 
застроена площ (РЗП) от 
137 380 кв.м. За други сгради 
бройката е 51 разрешителни 
с РЗП от 75 001 кв.м.

Има обаче спад в издадени 
разрешителни за строеж 
спрямо предходното триме-
сечие с 22.6%. Интересът към 
по-големи сгради обаче се 
засилва като броят на жи-
лищата в тях скача с 52.3%, 
а РЗП – с 41.3%. Извън жилищ-
ното строителство се на-
блюдава лек спад в броя на 
издадените разрешителни 
– с 13.3%, но пък общият им 
обем е нараснал с впечатля-
ващите 129.6%.

Интересен момент е, че 
данните показват спад, 
сравнен с последното три-
месечие на 2023-а при разре-
шителните за строеж – с 
25.8%, жилищата – с 10.6%, но 
пък общата им РЗП бележи 
ръст от 1.1%. При другите 
сгради тенденцията е обра-
тно – издадените разреши-
телни се увеличават с 18.2%, 
но спада общата застроена 
площ – с 24.4%.

Все повече започнати 
нови сгради

Данните на НСИ показват, 
че освен в разрешителните 
за строеж, динамиката е 
осезаема и в реално започна-
тото строителство. През 
последното тримесечие на 
2024-а в областта са започ-
нати 226 нови жилищни 
сгради с 1530 жилища в тях и 
обща площ от 164  131 кв.м, 
както и на 42 други сгради с 
29 292 кв.м РЗП.

Тук скокът спрямо предход-
ното тримесечие на 2024-а е 
огромен – 79.4% повече започ-
нати жилищни сгради и 147.2% 
повече апартаменти в тях. 
Рекорден ръст има и при об-
щата площ – 136.9%. Нараства 
и броят на другите сгради – 
44.8%, но РЗП спада с 22.7%.

Впечатляващ е и ръстът 
на годишна база – започнати-
те нови кооперации се увели-
чават с 4.1%, а броят на 
жилищата с 19.2%, РЗП – с 
21.4%. Другите сгради също 
отчитат увеличение – 55.6%, 
но разгънатата площ спада 
с 35.8%. 

110 завършени кооперации  
в последните 3 месеца

Толкова са новопостро-
ените жилищни сгради в 
областта, показва статис-
тиката за последното три-
месечие на 2024-а. В тях се 
помещават 577 апартамента. 
Строителството не спира, 
но сравнено със същия пери-
од от 2023-а има спад от 12.7% 
при сградите и 11.9% на жи-
лищата в тях. 

Стоманобетонът остава 
основен избор на строите-

лите – цели 90.9% от завър-
шените сгради са изградени 
с тази конструкция. Тухле-
ните кооперации намират 
малко място в статистика-
та – 8.2%, а останалите 0.9% 
попадат в графата „друга 
конструкция“. 

Двустайните –  
най-много от новите 

апартаменти

За търсещите нов дом в 
Бургас и областта ще е ин-
тересно да знаят, че най-го-
ляма вероятност има да по-
п а д н е т е  н а  о ф е р т и  з а 
двустайни апартаменти. Те 
представляват 40.2% от 
новопостроените жилища. 
Тристайните отстъпват с 
малко – 35.2%. Големите жи-
лища с шест и повече стаи са 
истинска рядкост – едва 1.9%. 

Както стана ясно, въпре-
ки намалелия брой на сгради-
те и жилищата в тях, обща-
та полезна площ на новите 
апартаменти расте – 48 351 
кв.м. Увеличението предста-
влява 2.5% повече спрямо 
същия период през 2023-а. 
Жилищната площ също от-
белязва ръст от 1.5%, дос-
тигайки 35 023 кв.м. 

Средният размер на ново-
построените жилища е 
скочил на 83.8 кв.м. през 2024-
а. За сравнение през 2023-а е 
бил 72 кв.м. Търсенето на 
по-просторни апартаменти 
се е отразило на строител-
ството. 

В заключение може да се 
каже, че Бургаска област про-
дължава да се развива с бързи 
темпове и въпреки предизви-
кателствата остава привле-
кателно място за инвестиции 
в строителството. 
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Жилищното строителство в 
Първенци. Бургас е сред лидерите в страната по най-много започнати и завършени нови сгради

Новият квартал „Мадика“ вече се пълни с млади семейства          ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС/GOOGLE MAPS

Най-голям процент от сделките са на зелено при започнато строителство
ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ПОКАНА

На основание чл.16, ал.3, т.1 от ЗК, и с протокол №2/2025 год., Упра-
вителният съвет на ЗКПУ „Балкан”, с.Планиница, свиква Общо годишно 
отчетно-изборно събрание, което ще се проведе на 06.04.2025 г. от 13:00 
часа в читалището на село Планиница, при следният дневен ред:

1. Приемане и освобождаване на член-кооператори.
2. Отчетен доклад на Управителния съвет.
3. Отчетен доклад на Контролния съвет.
4. Приемане на годишен финансов отчет за 2024 год.
5. Вземане на решение за освобождаване на членовете на Управител-

ния съвет и Председателя, поради изтичане на мандата.
6. Вземане на решение за освобождаване на членовете на Контролния 

съвет, поради изтичане на мандата.
7. Избиране на нов Управителен съвет и подгласници и определяне на 

броя и мандата им.
8. Избор на Председател на кооперацията и определяне на мандата му.
9. Избиране на нов Контролен съвет и подгласници и определяне на 

броя и мандата им.
10 Приемане на решение за предоставяне на пълномощия на УС и 

Председателя на кооперацията да сключват договори за кредити: с банки, 
ДЗФ, Разплащателна агенция, юридически и физически лица и др. 

11. Разни.
При липса на кворум събранието ще се проведе един час по-късно на 

същото място при същия дневен ред.
На вниманието на член кооператорите, Управителния съвет Ви уведо-

мява, че е взето решение, по силата на което външни лица няма да бъдат 
допускани в сградата на Читалището по време на събранието. За целта ще 
бъдат осигурени съответните мерки за сигурност.

З  А  П  О  В  Е  Д
№РД-08-152

гр.Айтос, 11.03.2025г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, 
във връзка с чл.35, ал.1 от Закона за общинска 
собственост, във връзка с чл.60, ал.1 и ал.3 и 
чл.45, ал.1 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество, 
във връзка с решение №153, обективирано в 
протокол №13, от заседание на Общински съвет-
Айтос, проведено на 30.10.2024г. и решение №185 
на Общински съвет, обективирано в протокол №16 
от заседание на ОбС-Айтос, проведено на 
30.01.2025г.,

З  А  П  О  В  Я  Д  В  А  М:
І.Откривам процедура за провеждане на пуб-

личен търг с явно наддаване за продажба на не-
движим имот – частна общинска собственост, 
представляващ: 

УПИ V-2180 (урегулиран поземлен имот пети 
за две хиляди сто и осемдесети) в кв.48“А“ (квар-
тал четиридесет и осми, буква „А“) по плана на 
гр.Айтос, с площ 348 кв.м (триста четиридесет и 
осем квадратни метра), отреден за „Индивидуал-
но жилищно строителство”, с граници на имота: 
север – УПИ ІV-2181 в кв.48“А“, изток – улица, 
юг – улица, запад – улица, находящ се на ул.“Кайпа“, 
актуван с Акт за частна общинска собственост 
№5888/23.11.2024г., с начална тръжна цена 
60000,00 (шестдесет хиляди лева) без ДДС.

ІІ. Търгът да се проведе на 02.04.2025г. от 
10.00 часа в малката заседателна зала на Общи-
на Айтос, ул.“Цар Освободител“ №3.

ІІІ. Определям стъпка за наддаване – 1000 
лв. /хиляда лева/ без ДДС.

ІV. Определям парична гаранция за участие 

в тръжната процедура в размер на 10000,00лв. 
(десет хиляди лева), която се внася по банков 
път и следва да е постъпила по сметка на общи-
ната BG 27BUІN95613300447527, BІC: BUІNBGSF 
в „Алианц Банк България“ в срок до 12:00 ч. на 
01.04.2025г. 

V. Утвърждавам тръжна документация за про-
веждане на търга, съдържаща следните докумен-
ти: 

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие – приложение №1;
- Декларация за оглед на имота- приложение 

№2;   
- Декларация за условията на търга и проекто-

договора - приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използ-

ване и обработване на лични данни – приложение 
№4; 

- Тръжни условия;
- Копие от Акт за частна общинска собственост;
- Копие от скица на имота;
- Договор за продажба /проект/
VІ. Тръжната документация на стойност 30.00лв./

тридесет лева/ без ДДС се закупува  в Центъра за 
административно обслужване в Община Айтос до 
16.00ч. на 28.03.2025г. 

VІІ. Кандидатите следва да представят в запе-
чатан непрозрачен плик до 12.00ч. на 01.04.2025г. 
в Центъра за административно обслужване в 
общината следните документи:

4.1 Заявление за участие в търга-приложение 
№1;

4.2 Декларация за оглед на имота - приложение 
№2;

4.3 Декларация за условията на търга и проек-
то-договора - приложение №3;

4.4 Декларация за съгласие за събиране, из-
ползване и обработване на лични данни – прило-

жение №4
4.5 Документ за внесена парична гаранция за 

участие в търга;
4.6 Документ за закупена тръжна документация;
4.7 Пълномощно с нотариална заверка на 

подписа конкретно – за имота, предмет на търга, 
когато се участва чрез пълномощник. Допустимо 
е пълномощното да не се постави в плика, а да се 
предаде на комисията на нейното заседание. На 
комисията се предоставя оригинал или заверено 
за вярност копие, като в този случай оригиналът 
се показва за сверка.

VІІІ. До участие в търга ще се допускат физиче-
ски и юридически лица. Върху плика, в който 
кандидатът е поставил необходимите документи 
за участие в търга се записва обекта на търга, 
наименованието на кандидата и ако е юридическо 
лице се записва и ЕИК на фирмата. 

ІХ. Оглед на имотите може се извърши всеки 
работен ден до 17.00ч. на 31.03.2025г., след 
представяне на документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка. 

Х. Начин на плащане: в 14-дневен срок от 
влизане в сила на заповедта за спечелил участ-
ник и преди подписване на договора, спечели-
лият кандидат следва да внесе пълната сума и 
дължимите данъци и такси.

Настоящата заповед да се обяви във вестник 
„Черноморски фар”, електронната страница на 
Община Айтос и да се постави на информацион-
ното табло на Общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам 
на отдел „Общинска собственост“.

Контрол по изпълнение на заповедта ще уп-
ражнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ        
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извърш-
ване на оценка на въздействието върху околната среда, се уведомяват 
всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

Планово задание и предложение за ПУП-ПРЗ за ПИ 57491.18.33 в 
местност „Кошарите“ за обособяване на нови УПИ І-795, УПИ ІІІ-796 и 
улица 797кв.9,  гр. Поморие.  

Възложител на проекта е:   Станислав Петров Попчев, Николай Стефа-
нов Толев и Стефан Петков Петров – „Лахана“ ООД.
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областта гони рекордни темпове
Близо 1.5 млрд. лева  

са спечелили 
предприемачите  

за една година

Близо 1.5 млрд. лева печал-
ба са реализирали строител-
ните предприемачи в рамки-
те на една година, показват 
данни на НСИ. Строителна-
та индустрия в региона е 
отчела впечатляващия ре-
зултат през 2023-а. Това е 
увеличение с 23.3% спрямо 
предходната година. 

Основен двигател на то-
зи ръст е новото строител-

ство и подобренията, които 
формират близо 1.3 млрд. 
лева от общите приходи. 
Това са с 26.2% повече спрямо 
2022-а. Скокът при жилищ-
ните сгради е 18.2%, а при 
останалите има лек спад от 
2.9%. 

113.6 млн. лева са приходи-
те от поддържане и текущ 
ремонт. Тук по-голям дял 
имат нежилищните сгради 
– 58.4% пред жилищните с 
41.6%. 

Сградното строителство 
пък продължава да е гръбна-
кът на сектора, отчитайки 
приходи от 900.7 млн. лева, 

или 10.7% повече от годиш-
ната база. От този сегмент 
73.1% съставляват жилищ-
ните сгради, а останалите 
– 26.9%. 

Истинската сензация е 
гражданското строителство, 
което отчита феноменален 
ръст от 60.5%, достигайки 
441.8 млн. лева. Най-голям дял 
в този сектор заемат инфра-
структурните проекти в 
графата „Други“ – 46% и 
„Тръбопроводи, електропро-
води и далекосъобщителни 
линии“ – 29.4%. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Защо всъщност цените на 
имотите в Бургас са толко-
ва високи? Защо българинът 
купува апартаменти и колко 
от тях се ползват? Потър-
сихме мнение от общинския 
съветник арх. Дилян Георги-
ев, който коментира тези 
въпроси като проектант. 
Според него българският 
манталитет е да имаме соб-
ственост. 

„За хубаво или лошо, ние 
нямаме тази култура, запад-
ната – да живеем под наем. 
Затова масово инвестираме 
в жилища. Най-разбираемо е, 
най-просто се управлява 
този процес. Когато видят 
хората ниша в този пазар, 
действат. Има и друго. Кога-
то питате средностатис-
тическия бургазлия по ули-
цата, той ще ви каже, че 
разбира от всички ремонти. 
Не е задължително да ги 
прави качествено, но да ги 
разбира“, заяви той.

Търсенето е довело до 
това, че са се навъдили и 
много строители – някои 
добри, някои лоши по думите 
на архитекта. Важното оба-
че е, че всички виждат голям 
потенциал в инвестиция за 
строене при този пазар.

„Лесно е една кооперация 
на три етажа до 2000 РЗП да 
се изпълни. Копае багерът и 
вече започват да продават 
на зелено. В момента напри-
мер в Приморско е така – про-
дават на картинки“, посочи 
проектантът. 

Сделките на зелено

Сега това е най-масовият 
начин за купуване на апарта-
мент. Разликата в цената е 
голяма между такива сделки 
и вече завършени апартамен-
ти. Още повече, че последни-
те години доста се регламен-
тираха тези процеси и 
банките имат по-конкретни 
правила за отпускане на заеми 
с такава цел. 

Според арх. Георгиев сега 
опарили се от подобни сдел-
ки едва ли има много, но 
припомни, че предния път, 

когато това се случи, беляза 
началото на световната 
икономическа криза, която у 
нас се усети малко по-късно. 
Последва и фалитът на КТБ, 
от който също много хора 
пострадаха. 

„Банките станаха вече 
малко по-стриктни по от-
ношение отпускането на 
кредити, защото искат 
удостоверение за завърше-
ност. Това не е точно Акт 16. 
Но за сделките на зелено, да, 
трябва човек да притежава 
и собствени средства. Тук 
именно влизат в сила спес-
тяванията на българина, 
които по-рано коментирахме“, 
каза той.

Страхът от еврото

Арх. Георгиев смята, че 
немалка роля в голямото 
търсене за апартаменти и 
съответно високите цени за 
продажба играе и един друг 
фактор – въвеждането на 
еврото в България.

„Хората много се страхуват 
от него. Дали защото имат 
много спестявания в лева и 
не знаят какво ще стане с 
тях? Дали си спомнят онези 
години на хиперинфлацията? 
Въпреки че в момента сме 
вързани с валутен борд и 
няма как да стане това нещо. 
Но хората търсят къде да 
вложат парите си и това е 
сигурен начин – твърдо, здра-
во, няма къде да избяга. И 
тенденцията, която виждат 
през годините е, че цените 
на имотите постоянно рас-
тат“, коментира той.

Отделно от това проек-
тантът смята, че това е и 
един нелош начин да инвес-
тираш собствени средства 
плюс кредит, а след това да 
отдаваш апартамента под 
наем. Именно с такава цел 
доста хора купуват имоти. 

„Този процес обаче не е 
много регулиран в нашата 
държава. Защо? Има случаи, 
в които приходите от наеми-
те не се декларират, а тряб-
ва. И тези апартаменти се 
водят празни. Държавата 
няма инструмент, който да 
го регулира. А може да се по-
мисли за намаляване на данъ-

ците, когато декларираш, че 
апартаментът се ползва, и 
в същото време – увеличава-
не, когато е празен, защото 
това е загуба на топлоенергия. 
Нали се борим да сме енергий-
но ефективни?“, каза арх. 
Георгиев.

Купувачи от бившия 
Съветски блок – много

Това смята младият про-
ектант, когато става въпрос 
за високите цени. По думите 
му, ако търсенето започне 
да спада, сигурно ще се отра-
зи в обратна посока. 

„Мога да дам пример с на-
емите. В Бургас те тръгнаха 
експоненциално рязко нагоре 
с началото на войната. Мно-
го украинци, руснаци, грузин-
ци дойдоха тук. Това не е 
лошо, даже е хубаво, защото 
означава, че градът привли-
ча хора. Не ги познавам, не им 
знам стандарта, но явно 

могат да си позволят малко 
по-скъпи апартаменти, кои-
то бургаският данъкоплатец 
няма да може да си позволи. 
Това много бързо се усети на 
пазара и наемите започнаха 
да растат, докато стигнаха 
едно плато. После паднаха 
малко, сега пак растат“, 
обясни той. 

По негови наблюдения 
интересни са двата нови 
квартала на Бургас – „Мадика“ 
и „Хоризонт“. Вторият по-
вече заради бъдещия сту-
дентски кампус, който ще се 
намира на негова територия. 

„Търсят място къде да 
вложат парите си хората, 
защото е сигурно. А това са 
нови квартали, които те-
първа ще се развиват. В тях 
има възможност за много 
по-добра инфраструктура, 
по-широки улици и т.н. За 
строителите е лесно, защо-
то има ниша за развитие там. 
Плюс това инвестицията в 
апартамент не изисква кой 
знае какви знания и умения. 
Това не са акции и ако не раз-
бираш от пазара, да изгубиш. 
Рискът е много малък. В но-
вите квартали цените са 
по-ниски и се купува масово 
на зелено. В центъра е по-
сложно, защото парцелите 
са ограничени. В „Меден руд-
ник“, доколкото знам, има 
ръст на продажбите на 
тристайни апартаменти, 
което говори, че това са хора 
с деца или планиращи създа-
ване на семейство. В центъ-
ра някак си всичко е по-наб-
лизо, но тристайните не се 
търсят, защото излизат 
скъпо“, посочи архитектът.

Той сподели и интересна 

теория, която проектанти-
те учат – как чисто планово 
да има възможност да се 
обединяват апартаментите, 
когато се строи една нова 
сграда.

„Немалко кооперации се 
изпълняват точно по този 
начин. И това е нормално. 
Човек не иска да е сам в жи-
вота си. Иска да създаде се-
мейство и нормално е това 
семейство после да има къде 
да живее. Затова и опцията 
с обединяване на апартамен-
тите е важна. Само с един 
двустаен апартамент няма 
как да стане“, каза още арх. 
Георгиев.

Номади разпределят 
живота си между 

Бургас и София

Интересно, че според ста-
тистиките на Националния 
статистически институт 
(НСИ) все повече жилищни 
сгради изникват в Бургас, а в 
същото време населението 
в последните 20 години поч-
ти не се е променило като 
даже има лек спад. Кой тога-
ва живее в тези постоянно 
изникващи кооперации из 
целия град?

„Бургас има една много 
лоша слава, че лятото се 
пълни рязко, а зимата ги няма 
хората. Т.е. доста си купуват 
апартамент с цел да живеят 
тук през лятото, защото е 
хубаво и удобно. Градът ни е 
страхотен в някои отношения 
– детски градини, училища, 
сигурност, достъпност. Това 
са едни принципи, които град 
като София не може да даде, 
защото той е проектиран за 

1 млн. души, а в него са 2 млн. 
Аз например имам много при-
ятели програмисти, които 
лятото живеят в Бургас, а 
зимата в София. Защо? София 
им дава пълния набор от за-
бавления зимата – дискотеки, 
културен живот, които някак 
си не могат да припознаят в 
Бургас. А май месец тук избух-
ва животът и се пълни с хора. 
От тези хора, сменящи из-
точния и западния фронт, 
има два типа. Някои са родом 
от Бургас и са със собственост 
тук, но прекарват времето 
си различно в двата града. 
Други пък са си купили апар-
таменти в София, които 
отдават под наем, докато са 
в Бургас. Та колко действи-
телно са постоянно населе-
ните апартаменти, може да 
се провери, ако се изкара една 
статистика на годишна ос-
нова за потреблението на 
енергия. Там ще се види, че 
зимните месеци много рязко 
спада, защото просто хората 
са по-малко и съответно 
жилищата – празни“, заяви 
той.

Арх. Георгиев има наблю-
дения и че ковид пандемията 
е върнала много хора в родния 
Бургас.

„Наемите бяха ниски, а в 
Холандия примерно си им 
останаха високи. А какво 
правят хората? Работят 
онлайн и на практика стоят 
в една стая. Пред перспекти-
вата да плащат няколкос-
тотин евро наем, пред ня-
колкостотин лева, доста 
предпочетоха да се завърнат 
тук. Още повече, че и мерки-
те у нас не бяха толкова 
драконовски“, уточни проек-
тантът.

Така освен хората, които 
купуват жилища с цел да 
живеят постоянно в тях, в 
разговора се откроиха още 
три вида купувачи, което 
донякъде обяснява бурното 
строителство в Бургас и 
феноменът население да не 
расте. Това са: хора, които 
инвестират, с цел препро-
дажба; хора, които инвести-
рат с цел отдаване под наем; 
хора, които си купуват за 
собствени нужди, но за непо-
стоянно живеене в тях. 

Арх. Дилян Георгиев: Статистика за потреблението 
на ток ще покаже колко апартаменти са празни

Имотите в Слънчев бряг и Несебър са по-евтини от тези в Созопол  ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Нивите около Пети километър постепенно се превръщат в жилищни зони                  ФОТО: GOOGLE MAPS

„
Доста си 
купуват 
апартамент  
с цел да 
живеят тук 
през лятото, 
защото е 
хубаво и удобно

Арх. Дилян Георгиев
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



ВЕСЕЛИН ХРИСТОВ, БРОКЕР: 

Балонът с цените на имотите
няма да се спука, защото не е балон
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Инвестиция. Много хора купуват апартаменти с цел печалба

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Темата с постоянно рас-
тящите цени на имотите в 
Бургас и региона вълнува 
много хора – както купувачи, 
така и продавачи. Репортер 
на „Черноморски фар“ разго-
варя с бургаския брокер Весе-
лин Христов, който заяви, че 
„жалката истина е, че цени-
те на имотите в Бургас 
продължават да растат“. 

„Има много фактори и 
предпоставки да се случва 
това. Многото купувачи е 
най-основният. Тогава вина-
ги цените вървят нагоре. 
Определено това е и една от 
причините защо на зелено се 
продават най-много имоти“, 
посочи той.

Говорейки за високите 
цени на жилищата често 
споменаваме, че това е един 
много надут балон, който 
рано или късно ще се спука. 
Дали това е така, отговори 
брокерът. 

Търсенето 
определя цената

„Реалността е, че няма 
балон. Мога да дам много 
пресен пример с олиото. 
Преди време от 2 лева и нещо, 
стана 5, 6, 7 лева. Гръмнаха 
навсякъде цените и хората 
купуваха, а колкото повече 
купуваха, толкова повече 
растеше цената. А истината 
е, че всичко беше евтино, но 
цената беше надута по един 
медиен начин. Сега вече купу-
ваме на нормални цени. Т.е. 
този балон там се спука, да. 
Колкото до недвижимите 

имоти, виждаме, че самата 
себестойност вече е много 
различна. Майсторите рабо-
тят на различни цени, стро-
ителните материали са 
по-скъпи. Трудът на всичко 
струва повече. Един инвес-
титор когато започне да 
строи една сграда, логично е 
той да слага своята печалба 
и ситуацията е вече по-раз-
лична. За да падне цената, 
трябва да няма купуване. Но 
това би станало евентуално 
само с някаква нова световна 
криза. Тогава, да, цената би 
спаднала. Виждаме, че в све-
товен мащаб цените вървят 
само нагоре“, категоричен е 
Христов.

Гаражът или 
паркомястото –  

все по-важен 
фактор при сделки

Бургас е пословичен с про-
блемите си с паркоместата 
и натоварения трафик. Цен-

тралните комплекси са по-
стоянна арена на лов за 
място, където дори живущи-
те по адрес изпитват про-
блеми с намирането на та-
кова. Затова агентът по 
недвижими имоти коменти-
ра, че за много хора все по-
важен фактор при сделките 
е дали има гараж, който да си 
закупят към имота, или 
осигурено паркомясто. 

„Аз съм един такъв клиент. 
Закупих си апартамент в 
нова сграда, задължително с 
гараж. Иначе всяка вечер не 
мога да намеря място да 
паркирам нормално, въпреки 
че живея до „Метро“. За по 
към центъра не ми се мисли. 
Затова много семейства си 
закупуват жилища в нови 
кооперации именно заради 
гаражите и възможността 
за нормално паркиране. За-
това бих препоръчал всеки, 
който закупува, да си търси 
задължително и паркомясто 
или гараж, за да избегне един 
голям проблем в бъдеще“, 
заяви Христов.

Кой купува и къде?

Какъв е профилът на ку-
пувача? Кой прави сделки в 
Бургас? С каква цел? Веселин 
Христов отговори, че има 
няколко основни типа купу-
вачи. Тъй като самият той 
работи повече с ваканционни 
имоти обясни, че има много 
клиенти от вътрешността 
на България, които купуват 
втори имот с цел почивка, 
или да си инвестират парите. 

„Бих казал, че като процент 
повечето купувачи в момента 
са такива. По-малко са тези, 
които купуват от нужда. 
Чисто инвестиционно много 
се купуват имоти с цел от-
даване под наем. Аз също като 
брокер видях оферта, креди-
тоспособен съм и си взех имот, 
в който в момента живее 
страхотно младо украинско 
семейство. Фактът е, че 
цените на наемите също 
растат, защото има кой да 
ги наема. А когато има кой да 
ги наема, растат и продаж-
бите с такава инвестицион-
на цел“, посочи той.

Огромен е и процентът 
на купувачи от Украйна, 

Русия и други бивши съветски 
републики, което не е изне-
нада предвид геополитиче-
ската ситуация не много 
далеч от нас.

„В момента най-актуални 
са фирми, които привличат 
рускоговорящи от цял свят, 
които купуват имоти тук. 
Най-често това са хора от 
Израел и Украйна. Бих казал, 
че Свети Влас има най-голям 
процент украинско население. 
Там имат няколко детски 
градини, училища. Имат си 
свое общество вече. Забеляз-
вам, че и в Бургас има немал-
ко инвеститори в бизнеса 
от украинска страна. А 
какво като свърши войната? 
Ами няма да се приберат 
веднага, някои може би и 
никога. Хората се установя-
ват тук, купуват си жилища, 
записват си децата на учи-
лища и градини. Така имат 
по-дългосрочна визия да ос-
танат в България, поне до-
като тяхната държава не 
им възстанови загубите. 
Това е строителство, хипе-
ринфлация, несигурност. 
Семейните хора търсят 
сигурност и България им я 
предлага в момента“, уточни 
брокерът.

А Бургас не спира да расте 
и тъй като няма много въз-
можност заради морето и 
езерата около него, той 
расте в посока Ветрен. Имен-
но там са и двата нови квар-
тала на морския град – „Ма-
дика“ и „Хоризонт“. Агентът 
по недвижими имоти сподели 
наблюденията си, че там 
повече в момента купуват 
хора с цел инвестиция.

„Имах сделки с българи от 
Холандия, които имат кре-
дитоспособност и купуват 
тук, защото искат да си имат 
жилище в България и в нов 
квартал. Така, по-често там 
са такива сделките – от хора, 
които имат възможност да 
закупят и нямат нужда вед-
нага да влязат да живеят. 
Самият аз съм много пози-
тивно настроен към новото 
строителство, видял съм 
как се строи и съм много 
впечатлен. В момента, в 
който вляза в стар панел, 
дори и саниран – отвън е 
красиво, отвътре си е старо. 
Асансьорите остаряват, 

общите части също“, каза 
Христов.

„Меден рудник“ – все 
още с най-ниски 

цени и привличащ 
млади семейства

От години тенденцията 
в най-големия бургаски ком-
плекс „Меден рудник“ цените 
на апартаментите да са по-
ниски си остава в сила и сега, 
макар и там да растат. До-
брата уреденост, инфра-
структура, училища, болни-
ца, детски градини, магазини 
– всичко това привлича 
много млади семейства. 

„Меден рудник е много 
добра опция за млади семей-
ства. Много хора го избират 
като място за свой дом. Има 
обаче все още хора, които 
имат някакви предразсъдъци 
към комплекса, макар че той 
е прекрасен. Новата част в 
зоната около „Кауфланд“ в 
момента се разширява много. 
Строят се прекрасни сгради 
и районът придобива една 
много хубава визия. Тези, 
които търсят по-ниски цени, 
само в „Меден рудник“ могат 
да намерят такива жилища. 
В „Сарафово“ гръмнаха цени-
те страшно много, защото 
е все по-предпочитан напо-
следък. Фактор може би е 
морето“, обясни Христов.

На юг от Бургас –  
по-скъпо от на север

Оказва се, че ситуацията 
с имотите не е същата на юг 
и на север от Бургас. Христов 
коментира, че в Созопол на-
пример в момента е много 
по-скъпо да закупиш жилище, 
отколкото в Слънчев бряг и 
Несебър. 

„На север от нас в момента 
пазарът е много по-приятен. 
Там има много повече стро-
ителство и предлагане и 
цената донякъде се саморе-
гулира. За жалост ще споме-
на и факта, че има брокери, 
които много вдигат цените. 
Това не е за криене. Това се 
дължи донякъде и на отно-
шението на купувачите, 
които постоянно искат 
отстъпки. Т.е. при една след-
ваща сделка вече брокерът 
надува цената, за да включи 

тази отстъпка“, обясни той.

Сивият сектор  
и липсата на закон  

за брокерите

Именно по Черноморието, 
добавя брокерът, има много 
негови „колеги“, които рабо-
тят изцяло в сивия сектор. 
Дали това е причината мно-
го хора да предпочитат да 
извършват сделки без услу-
гата на брокери, той отго-
вори:

„Тези, които желаят да не 
ползват брокерска услуга, са 
напълно свободни да го на-
правят – да купуват, да про-
дават. Но има, разбира се, и 
много читави и коректни 
агенции, които могат да се 
посочат. Има и непочтени, и 
могат да се познаят веднага 
– непрекъснато звънят на 
хората, ползват нелоялни 
практики, фалшиви обяви. 
Те са петно в гилдията. Но 
във всеки един сектор има 
такива хора. Липсата на закон 
за брокерите в България е 
нещо, което е проблем и то-
ва дава една огромна свобода 
на всеки да прави каквото си 
поиска. По Черноморието пък 
е пълно с такива, които ра-
ботят в сивия сектор. Но 
брокерската дейност е от-
говорна професия и е необхо-
дима. Нека хората ползват 
услугите на препоръчани 
брокери и агенции, да видят, 
че начинът, по който се ра-
боти има значение“.

Агентът по недвижими 
имоти добави, че сред инвес-
титорите в строителство-
то са два вида – такива, 
които работят с брокери и 
такива, които предпочитат 
сами да извършват сделките 
си. 

„Аз бих казал на тези, 
които не работят с нас, че 
не е добра идея за тях. Да, те 
не правят отстъпки, прода-
ват на цените, които са 
пожелали, но губят връзката 
с нас, а ние имаме връзка с 
купувачи, развити маркетин-
гови отдели, с българи в 
чужбина. Вече е възможно 
купуването с кредит в стро-
еж, което е страхотна но-
вина. Една от банките пред-
лага такава възможност“, 
заяви Христов.

Цените в 
бургаския 
Бевърли Хилс 
– „Сарафово“, 
експлодираха 
през последни-
те години
ФОТО: АРХИВ ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

„
За да падне 
цената, трябва да 
няма купуване. Но 
това би станало 
евентуално само с 
някаква нова 
световна криза

Веселин Христов
ФОТО: FIVE HOMES

Паркомястото или гаражът са все по-необходими при сделките 
заради липсата на места в града                      ФОТО: АРХИВ ГЕОРГИ РУСИНОВ

Апартамен-
тите в „Меден 

рудник“ 
остават най-
търсени сред 

купувачите
ФОТО: ОБЩИНА 

БУРГАС
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За историята и личностите, белязани с дарбата да обичат, да творят и мечтаят

40 години детска градина „Славейче” – 
сбъднати детски мечти 

Годината, в която Обеди-
нено детско заведение №4 
“Яна Лъскова“ отваря 

врати е на 18 март далечната 
1985 г. Този изключително 
хубав детски дворец започва 
да функционира с четири 
групи - една яслена и 3 градин-
ски и се превръща в истинско 
детско царство.

Първата директорка на 
детското заведение е г-жа 
Иванка Шекерова. Първи 
учителки на ОДЗ №4 са: Сте-
фка Тодорова, Султанка Ка-
нева, Кирилка Кондова, Дешка 
Стоилова, Мария Николова, 
Евангелина Карадимова. В 
яслена група сестри-възпи-
тателки са Маргарита Къ-
нева и Елена Зафирова, По-
к ъ с н о  п е д а г о г и ч е с к и я т 
колектив се подновява от 
София Цанева, Росица Дими-
трова, Недка Минчева, Иван-
ка Калудова, Мария Николова, 
Нели Стоилова, Боряна Ни-
колова, Мария Славова. По-
мощник възпитатели - Магда-
лена Караколева, Тодорка 
Трошева, Валентина Коева, 
Пенка Каленикова. Към ЦДГ 
„Яна Лъскова“ функционират 
Филиал с. Пирне - учителки 
- Калина Славова, Марияна 
Герджикова с помощник въз-
питатели - Цветанка Лаза-
рова и Станка Андонова, и 
Филиал с. Съдиево ПДГ - учи-
тел Мария Куцарова.

От 01.11.1992 година дет-
ското заведение от обедине-
но става целодневна детска 
градина. От 1998 година Ди-
ректор на ЦДГ "Яна Лъскова" 
е г-жа Росица Димитрова.

Животът е творчество, 
а творчеството е любов към 
живота, любов към децата, 
които са най-уязвимата част 
от обществото. Децата са 
бъдещето на света и той ще 
бъде такъв, какъвто  го съз-
дадат те. На 22.12.1999 годи-
на ЦДГ "Яна Лъскова" е име-
нувана ЦДГ "Славейче" - за 
кръстник е поканен тогаваш-

ният кмет на Община Айтос 
г-н Ивелин Йорданов.

През всичките тези годи-
ни госпожа Росица Димитро-
ва е работила с екип, отдаден 
със сърцето си на професия-
та учител. Станалите тра-
диция проява „Весел зодиак“, 
„Седмица, посветена на Айтос“, 
„Кукерски маски“, Великденски 
и Коледен благотворителен 
базар са и до днес запазени! 

Днес, Детска градина "Сла-
вейче“ гр. Айтос се посещава 
от 104 деца. Към нея има и два 
филиала: целодневна смесена 
група в с. Пирне със 17 деца и 
смесена полудневна група в с. 
Чукарка с 18 деца. Детската 
градина е средищна, извозват 
се деца от с. Зетьово и с. 
Дрянковец. 

По пътя на своето разви-
тие ДГ “Славейче “ преминава 
през различни етапи, но ви-
наги работи в името на и за 
децата. Във времето, когато 
съизмерваме своите мечти и 
надежди с тези на другите 
европейци, ние работещите 
в ДГ “Славейче “ доказваме, че 
хората са толкова силни, 
колкото високи са техните 
мечти. Това определя и основ-
ната ни цел: Да осигурим 
ефективни образователни 
модели за подобряване на 
образователните постижения 
на децата и формиране на 
общочовешки ценности и 
умения за саморегулиране.

Детството е магия, един 
вълнуващ свят, озарен от 
звънките детски гласчета, 

от жизнерадостни песни и 
игри, свят, в който обитават 
нашата душевност и нрав-
ственост. Вече 40 години за 
този свят и неговите обита-
тели полагат грижи хора 
белязани с дарбата да обичат, 
да творят и мечтаят. Това 
са хората, дарили частица от 
себе си на ДГ “Славейче“.

От месец август 2024 го-
дина директор на ДГ „Славей-
че е г-жа Станимира Колева 
и учители: Нели Вълчева, 
Маргарита Савова, Фатме 
Халил, Цанка Колева, Гергана 
Ганева, Таня Здравчева, Фат-
ме Мюмюн, Елена Пенчева, 
Андриана Василева, Марияна 
Герджикова, Неврие Тюркер; 
пом.-възпитатели Мария 
Милушева, Дургадън Надимо-
ва, Ема Чавдарова, Пенка Те-
мелкова, Мариана Нейкова, 
Тонка Димова, Шехиде Шери-
фова, Маргарита Стоянова, 
Веселина Божкова, ЗАС – Ди-
ляна Пенева, Огняр - Антон 
Георгиев, Медицинско лице - 
Нурие Февзи. Всички те рабо-
тят за бъдещето на Земята 
– децата. Нека растат в мир, 
безопасност и радост. Тогава 
и нашето утре ще бъде щаст-

ливо.
Емблематични за дейност-

та на ДГ са ежегодно провеж-
даните Коледни и Великден-
ски благотворителни базари, 
организирани с участието на 
деца, учители и родители. 40 
випуска деца са поели по своя 
път на развитие. Много от 
тях носят с успехите си сла-
вата на детската градина, на 
град Айтос на страната ни.

Поколения учители, свър-
зали професионалният си път 
с ДГ "Славейче" са работили 
с висок професионализъм за 
изграждане и утвърждаване 
имиджа на детското заведе-
ние в град Айтос, като тър-
сена и желана територия за 
детска грижа, за обучение и 
възпитание на добродетели 
и нравственост.  

Днес екипът на детската 
градина е хомогенна сплав от 
опит и младост, от ентуси-
азъм и традиции, иновативност 
и творчество, еталон за 
отговорност и професионал-
на етика. С такива професио-
налисти пътят и успехите 
на ДГ "Славейче" ще продължат 
уверено в следващите десе-
тилетия.

Уважаеми учители, 
скъпи деца, родители и 
приятели на детска 
градина „Славейче“!

40 години тук достой-
ни учители са създали 
традиция и иновации 
с любов, грижа и 
всеотдайност за 
децата! 
Прекрасен, 
звезден екип 
работи тук 
днес и сега – де-
ца, учители, 
помощник-въз-
питатели и 
родители – с 
очи, които виждат красотата: сърце, което чувства 
добротата: дух, който извисява мисъл и порив за 
успех! Енергия за съзидатели!
Щастлива съм да отбележа 40-годишния юбилей и със 
задоволство да кажа на всички Вас, на моя екип: 
Благодаря Ви! Благодаря Ви от сърце за дръзновение-
то, за възхода, за взаимната подкрепа, за високо 
професионално поведение, за доброто име на детска-
та градина, което постигаме и съхранихме заедно.
На Вас, родители, искам от свое име и от името на 
целия екип на ДГ „Славейче“, да повторя думите: 
„Благодаря ти, Господи, че беше така добър с нас и ни 
позволи да съпреживеем радостта да бъдем с ВАШИТЕ 
ДЕЦА. Благодарим ти, Господи, за милостта и бди над 
тези деца и техните родители със същата любов и 
нежност, които ние изпитваме към тях“!
На Вас, деца: БЪДЕТЕ КАТО СЛАВЕЯ – ПТИЦАТА СИМВОЛ 
НА ТВОРЧЕСТВОТО И ТАЛАНТА! СЪЗДАВАЙТЕ КРАСОТА, 
ЗА ДА БЪДЕ ЖИВОТЪТ КРАСИВ!
Да си пожелаем смели мечти и безкрайни хоризонти в 
40-ата юбилейна година!

С уважение: Станимира Колева – 
директор на детска градина „Славейче“ гр. Айтос
с филиали База 1 – с. Пирне и База 2 – с. Чукарка

Смели мечти и 
безкрайни хоризонти!

Станимира Колева

Детска градина „Славейче“ 
е мястото, където с много 
любов и педагогическо отно-
шение се грижим за пълноцен-
ното отглеждане и възпитание 
на Вашите деца! Те са нашата 
гордост и най-голяма радост!

ДГ „Славейче“ е любимо 
място за децата, гарантираща 
сигурност и безопасност, ком-
петентност и професионали-
зъм при обучението и възпи-
танието им.

Детска градина „Славейче“ 
осигурява грижовно отглеж-
дане, добронамереност и взис-
кателност на образователния 

процес, отлична подготовка 
за първи клас и емоционален 
комфорт за децата.

Предлагаме модерно обуче-
ние в непрекъснато осъвреме-
нявана, богата и развиваща 
среда. Тук удовлетворяваме 
индивидуалните потребности 
на децата, разкривайки залож-
бите и развивайки потенциа-
ла на всяко от тях.

Семействата на нашите 
възпитаници могат да разчи-
тат на коректност, отзив-
чивост и дискретност.

За нас щастието на децата 
е свещено, а успехите им – наша 
мисия!

Децата на ДГ „Славейче“ в юбилейната година

Малки и големи ръка за ръка – да променим света!

Педагогическият колектив на ДГ „Славейче“ – 2025 г.
Заедно, с грижа за децата – служителите в детското заведение

ФОТО: ДГ „СЛАВЕЙЧЕ“
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Да си учител е мисия
БОРЯНА НИКОЛОВА
главен учител – пенсионер

Да си учител е мисия и 
призвание. Да си учител 
в детска градина не е 

професия, не е просто работа, 
това е съдба, любов и приз-
вание. В далечната 1990 г. имах 
щастието да започна работа 
в ДГ „Славейче” (тогава ЦДГ 
„Яна Лъскова”) в един колек-
тив от учители безрезервно 
отдадени на професията, на 
децата, учители, високо 
ерудирани, мотивиращи как-
то своите колеги, така и 
деца и родители. Учители 
като: София Цанева, Еванге-
лина Карадимова, Недка 
Минчева, Мария Николова, 
Росица Димитрова, Мария 
Славова, Мария Куцарова ми 
показаха как с малки стъпки 
се върви по пътя на знанието, 
към сърцата на деца и роди-
тели. Щастлива съм, че през 
всичките 32 години работа в 
ДГ „Славейче” съм била свър-
зана с хора, които споделяха 
същата страст и работиха 
със същата отдаденост.

Да си учител не е лесно, но 
още по-трудно е да си добър 

учител. Да си учител е приз-
вание. Може да е шаблонно, 
но е истина, защото само 
хора с призвание могат да 
станат добри учители. Те 
оставят трайни следи в 
живота на децата, те ги 
изграждат като личности и 
ги подготвят за най-пълно-
ценната им реализация като 
зрели хора. Такива именно са 
учителите в ДГ „Славейче”. 
Те със страст и отдаденост 
се изправят пред най-слож-
ното предизвикателство в 
живота им – да работят с 
малки деца.

За своите 40 години колек-
тивът на детската градина 
показа най-ефективните 
средства, които притежава 
– обич към децата, вроден 
усет и здрав разум. Детската 
градина ми даде много – въз-
можност да развия в себе си 
професионални и личностни 
умения, които бяха ценни за 
успеха ми в детската градина 
и в кариерно поприще.

През всичките си 40 годи-
ни от своето съществуване 
ДГ „Славейче” е най-добрата 
школа за личностно и про-
фесионално развитие на 

своите учители, за трупане 
на практически опит, разви-
ване на умения, част от ка-
риерната ориентация. Воде-
ща цел през всички тези 
години е създаването на 
възможност на всяко дете 
да развива максимално свои-
те възможности и потреб-
ности, да се подготвя за 
училищно обучение, чрез 
въвеждането му в предмет-
ната и материалната среда, 
ориентирането в общочо-
вешките ценности и форми-
рането на определени умения 
и навици за адаптиране към 
новата среда и ученето като 
дейност.

ДГ „Славейче” винаги е 
насърчавала детската инди-
видуалност и стремежа към 
самоизява – участие в различ-
ни конкурси и състезания на 

общинско и национално ниво, 
концерти, състезания, праз-
ници съвместно с родители-
те, реализиране на идейни 
проекти за социално и лично-
стно развитие на детето – 
заслуга за това имат и по-
младите учители, които са 
изправени пред новите пре-
дизвикателства към профе-
сията – Станимира Колева, 
Зоя Марковска, Фатме Мюмюн, 
Фатме Халил, Нели Вълчева 
и др.

Мили момичета, всеот-
дайно работете в името на 
детето. Не забравяйте, че 
някога сте били деца. Възпи-
тавайте и обучавайте с по-
зитивни методи и средства. 
Институцията и професия-
та детски учител ви дава 
възможност за развитие на 
творческия ви потенциал, 
креативност и шанс за себе-
доказване.

Не забравяйте, че учител-
ската професия е велика 
професия, а детският учител 
е учителят, който поставя 
основите, създава личности, 
Вие водите бъдещето за 
ръка.

НЕЛИ СТОИЛОВА
 бивш учител в ДГ “Славейче“

Една от многото учи-
телки, преминали през 
любимата детска градина 

„Славейче“ – колко краси-
ви спомени, смях, забавле-
ния, но и упорита работа!

И всичко това – като 
мисия, в името на децата, 
на нашето бъдеще! А „мо-

ите дечица“ са вече роди-
тели. Това е кръговратът 
на времето. 

За мен винаги ще си 
остане едно призвание 
учителската професия – с 

която съм се гордяла и все 
още се гордея (докато 
дишам)!

Смело напред към бъде-
щето, скъпи „славейчета“! 
Ние сме с Вас!

40 години звънят гласчета 
детски – радостно, щастливо!

40 години творите до-
брини, вълшебства, знания!

40 години творчески 
порив, позитивизъм, обич, 
отговорност, грижа за 
малките!

40 години подкрепа и 

равен шанс към просве-
теното бъдеще на поко-
ления деца!

Мили учители, БЛАГОДА-
РЯ Ви за грижите, БЛАГОДА-
РЯ Ви, че сте там, където 
нас, родителите ни няма. 
Благодаря Ви безкрайно и Ви 
пожелавам много здраве и 
още повече вдъхновение! 
Бъдете неуморни, винаги 
високо оценявани и доволни 
от всичко, което постигате 
и правите ежедневно! Честит 
рожден ден, ДГ „Славейче“!

С уважение: 
Илияна Илиева – бивша 

възпитаничка Випуск 2006 
и моята дъщеря – настояща 
възпитаничка Трета група 
„Мики Маус“.

ЕВАНГЕЛИНА КАРАДИМОВА 
бивш учител в ДГ „Славейче“

40 години ДГ „Славейче“ 
– години, през които дет-
ската градина е запазено и 
съхранено място за децата 
на Айтос! С радост и задо-
волство ще кажа, че бях 
една от тези, които отда-
доха сърцето си за доброто 
бъдеще на децата. Деца, 
които вече са израснали и са 
поели своя път в живота.

Благодарна съм за обичта, 
уважението и подкрепата на 
всички, с които съм работила. 
На родителите, чиито деца 
са били при мен – благодаря 
Ви, прекрасни мои! Без Вас 
никога нямаше да постигна 

резултатите, с които вина-
ги съм се гордяла!

40 години – откликващи 
на предизвикателствата 
на днешния и утрешен ден! 
40 години – посветили жи-
вота си на най-безценното 
– нашите деца!

На всички деца, на техни-
те родители пожелавам 
много здраве, радост и лич-
но щастие. На целия колек-
тив на ДГ „Славейче“ – да-
рявайте децата с много 
любов, така, както винаги 
сме го правили!

Нека прекрасните приклю-
чения продължат – с весели 
спомени, радост, усмивки!

Честит юбилей! Бъдете 
живи и здрави!

Боряна Николова със своите възпитаници

„Моите дечица“ са вече родители

Честит рожден ден, 
ДГ „Славейче“!

Отдадох им сърцето си…

„Всичко, което 
трябва да зная,
съм го научил в 

детската градина”
Робърт Фулам

40 години ДГ „Славейче“ – приказното 
начало на големите мечти

Казват, че детството 
е времето, когато се слагат 
основите на бъдещето. За 
мен тези основи започнаха 
да се градят в детска гра-
дина „Славейче“ – мястото, 
където детските мечти 
разцъфтяват, а смехът и 
радостта са неизменна 
част от всеки ден.

Спомените ми от прес-
тоя в „Славейче“ винаги ме 
връщат назад с усмивка. 
Бях част от група „Мики 
Маус“, където с помощта 
на прекрасните препода-
ватели – г-жа Колева и г-жа 
Алексиева, направих пър-
вите си крачки към знание-

то, приятелствата и 
увереността в себе си. 
Всяка сутрин започвахме с 
игри и песни, които и до 
днес топлят сърцето ми.

Един от най-незабрави-
мите моменти беше кар-
навалът, когато се прео-
бразих в Пипи Дългото 
чорапче. Тогава открих, че 
обичам сцената и че пред-
ставянето пред хора ми 
носи радост. Това беше 
първият знак, че смелост-
та да бъда различна и да 
изразявам себе си ще ме 
води през целия ми живот.

В четвърта група започ-
нахме да учим думи и пе-

снички на английски език. 
Още тогава се влюбих в 
този прекрасен език – 
страст, която ме съпът-
ства и до днес. Именно в 
„Славейче“ осъзнах, че 
знанието е сила, която 
отваря врати към необят-
ни възможности. В детска 
градина „Славейче“ научих, 
че мечтите са като при-
казките – ако вярваш в тях, 
по един или друг начин те 
стават реалност.

След детската градина 
продължих образованието 
си в СУ „Никола Йонков 
Вапцаров“, но винаги с 
гордост си спомнях за 

първото си училище – 
„Славейче“.  Още от 
ранна възраст заявявах: 
„Аз ще уча в чужбина! В 
едно от най-добрите 
училища в света!“ И ето 
ме днес – студентка в César 
Ritz Colleges, второто 
най-добро училище в све-
та за хотелиерство.

Детска градина „Сла-
вейче“ не е просто място, 
а вълшебен свят, в който 
всяко дете започва своя 
приказен път. Тук се из-
граждат мечтатели, тук 
се създават спомени, кои-
то остават за цял живот.

На този забележителен 
40-годишен юбилей искам 
да пожелая на „Славейче“ 
още дълги години да бъде 
дом на детските усмивки, 
вдъхновение и знания. Нека 
бъдещите малки „славей-
чета“ растат обградени 
от любов, грижа и мъдрост, 
за да покоряват света със 
своите мечти!

Честит юбилей, „Сла-
вейче“! Винаги ще бъдеш 
моето вълшебно начало!

Дуйгу Гюлер – Випуск 2010
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Уважаема г-жо директор Колева,
Скъпи учители и служители!
Ние, родителите на Ислям Осман и Есин 

Осман от с. Зетьово,
Ви поднасяме най-искрените си поздрав-

ления по повод 40-годишния юбилеен праз-
ник на ДГ ,,Славейче“, гр. Айтос.

Искаме да изкажем безкрайната си бла-
годарност към целия екип на ДГ ,,Славейче“, 
ръководена от директор г-жа Станимира 
Колева, и най-специално на г-жа Росица 
Димитрова – бивш директор на детската 
градина.

Като си спомням за годините назад, 
когато моят син Ислям прекрачи прага на 
детската градина през 2017 г., изобщо не ни 
беше лесно.

Благодаря, че се грижихте с много любов 
и търпение за моето дете, след което той 
заобича, както го наричам аз – ,,малкото 
училище“.

Благодарим, че бяхте там където нас ни 
нямаше!

Благодарим, че той си спомня с радост 
и любов за ДГ ,,Славейче“!

Благодарим за грижите и обичта, полу-
чена от всички Вас.

Ето че след няколко години без колебание, 
с голямо желание и доверие към вашия екип, 
записах и дъщеря си Есин при Вас. Много се 
радвам, че и тя с желание и радост посеща-
ва детска градина.

Благодарим, че Ви има!
Желаем Ви здраве, вдъхновение, лични и 

професионални успехи!
Съхранете творческия си дух и ентуси-

азъм, следвайте добрите традиции, ут-
върдени в дълголетната история на ДГ 
,,Славейче“, продължавайте да откривате 
нови перспективи за неговото успешно 
развитие. 

Сем. Мехмед

Ние, семейството на Евън Златев и Де-
мира Златева, 

бивша Ваша възпитаничка с госпожи 
г-жа Мария Куцарова и г-жа Галя Кирякова, 
искаме да изкажем безкрайната си благо-
дарност към целия екип на ДГ ,,Славейче“, 
ръководена понастоящем от г-жа Стани-
мира Колева, и по-специално на екипа на 

група ,,Калинка“, г-жа Ц. Колева, г-жа Ф. 
Халил и леля Пепа!

БЛАГОДАРИМ ВИ, ЧЕ СЕ ГРИЖИХТЕ И 
ПРОДЪЛЖАВАТЕ ДА СЕ ГРИЖИТЕ ЗА НА-
ШИТЕ ДЕЦА С ГОЛЯМА ЛЮБОВ И ЖЕЛАНИЕ!

БЛАГОДАРИМ, ЧЕ БЯХТЕ ТАМ, КЪДЕТО 
НАС НИ НЯМА!

Сем. Златеви

С благодарност за грижите и обичта!

Ех, спомени…

Научих първите уроци по доброта

Изказваме безкрайната си благодар-
ност към целия екип на ДГ „Славейче“, 
че се грижеше и продължава да се гри-
жи за нашите деца. Създава им уют, 
закрила и семейна топлина.

Пожелаваме ви да запазите своята 
вяра и доброта и да я предавате на 
всеки, за да се случват в живота ни 
малки, но реални чудеса.

Сем. Янакиеви

С благодарност към целия екип на ДГ 
„Славейче“

Много  трудолюбив колектив, перфект-
ни учители, втори родители на нашите 
деца, обучение, възпитание и разбирател-

ство – всичко е на отлично ниво.
Емине Халил, родител на Зейнеб, 

бивша възпитаничка, Випуск 2022, и 
Саид Ереджеб – настоящ възпитаник 

Втора група.

Уважаема госпожо Директор
Скъпи педагогически и непедагогически 

персонал на ДГ „СЛАВЕЙЧЕ“, искаме да Ви 
изкажем своята искрена благодарност за 

ползотворното сътрудничество и отлич-
на работа с нашите деца.

 Сем. Мехмед - Родители на Ерен, бивш 
възпитаник, и Джерен Мехмед

НИКОЛ АТАНАСОВА
Випуск 2005 г

Детската градина е най-
прекрасното място. Тогава 
ми се струваше толкова го-
ляма сградата и двора, че се 
притеснявах да отида до 
другия пясъчник. Нормално 
за едно малко момиченце. 
Като се върна назад в споме-
ните си, ми излизат всички 
игри, на които сме играли, 
сутрешните упражнения за 
разтягане, отвън на двора 
колко много сме се катерили, 
правехме кюфтета от пясък 
и ги продавахме, като банк-
нотите бяха листа, игрите 
в кръг. Спомням си приказки-
те, които ни четяха госпо-
жите, когато легнем за 
обеден сън. На мен много ми 
харесваха и ме унасяха момен-
тално. Често се събирахме 
на кръг, всеки седнал на стол-
че, и играехме игри като 
„развален телефон“ или си 
подавахме някакви предмети 
и трябваше да кажем нещо 
за тях. Спомням си, че имахме 

много тържества и мисля, 
че те са ми били и най-забав-
ните, и най-притеснителни-
те. Имахме едно тържество, 
в което играх слънце и няма 
как да го забравя. Имах много 
красива златна рокля и злат-
на коса, а танцът, който 
научихме, беше толкова изя-
щен и грациозен. Цялото 
това представление беше 
много бляскаво и си пазя 
снимките от него, разбира 
се. Друг танц, който сме 
учили и помня много добре, 
беше на песента на Роси Ки-
рилова – „Виждам те, гледам 
те“. Бяхме разделени на мом-
чета и момичета. Момиче-
тата бяхме с бебешки колич-
ки, в които бутахме кукли, а 
момчетата мисля, че бяха с 
чадъри. Танцът беше много 
игрив и закачлив, и със сигур-
ност сме били много ефект-
ни малки възрастни. А щом 
чуя песните „Мики Маус“ или 
„Мила кукло Барби“ толкова 
топли спомени ми изплуват, 
така драго и мило ми става, 
наистина времето в детска-

та градина е уникално. 
Спомням си също, че всеки 

от нас си имаше определено 
място за стоене със залепе-
на буква на масата и аз си 
спомням точно моето място. 
Там се хранехме, рисувахме, 
оцветявахме, учехме букви. 
Когато дойде време за учили-
ще, за първи клас, аз вече 
познавах буквите, можех да 
чета и да пиша, за което съм 
много благодарна на всички 
госпожи от детската гради-
на, че са успели толкова добре 
да ме подготвят, защото 
след това на мен ми беше 
наистина много по-лесно. 
Спомням си, че дните, в кои-
то имаше някой рожденик, 
денят беше много специален. 
Освен че имаше торта и 
снимки, имаше много музика 
и танци, и много веселие. 
Спомням си, че сме излизали 
извън пределите на двора, 
водеха ни до парка и това 
беше много вълнуващо за мен. 

Ярък спомен в мен са оста-
вили г-жа Колева, г-жа Алек-
сиева, г-жа Минчева, г-жа 
Николова и г-жа Димитрова. 
Радвам се, че съм имала въз-
можността да бъда част от 
историята на детска гради-
на „Славейче“.

Скъпи учители и целия 
прекрасен екип на ДГ ,,Сла-
вейче‘‘,

С огромна радост и при-
знателност се връщам назад 
във времето, когато всяка 
сутрин прекрачвах прага на 
любимата ми детска градина. 
Тогава дните ми бяха изпъл-
нени с игри, смях и безброй 
приключения.

Спомням си първите ми 
опити да държа молив и да 
рисувам, първите ми научени 
песнички, които пеех с радост, 
и забавните игри в двора, 
които ме учеха на приятел-
ство и споделяне.

Вие създадохте среда, в 
която се чувствах обичан и 
сигурен, и това ми помогна 
да порасна с увереност и ус-
мивка. Тези първи уроци, 
които получавах от вас – за 
добротата, споделянето и 
уважението – нося със себе си 
и до днес. Благодарение на вас 
научих, че знанието е при-
ключение, а светът е пълен 
с възможности.

Огромно благодаря за всич-
ко, което направихте за мен 
и за всички деца, преминали 
през вашите грижовни ръце

С обич и признателност,
Добрин Милушев!

Още помня песента „Чуй ме, Дилмано“
МИРОСЛАВ ТИЛКОВ 
бивш възпитаник“

Детската градина е най-
прекрасното място. Тогава 
ми се струваше толкова 
голяма сградата и двора, че 
се притеснявах да отида до 
другия пясъчник. Нормално 
за едно малко момиченце. 
Като се върна назад в спо-
мените си, ми излизат 
всички игри, на които сме 
играли, сутрешните упраж-
нения за разтягане, отвън 
на двора колко много сме се 
катерили, правехме кюфте-
та от пясък и ги продавахме, 
като банкнотите бяха 
листа, игрите в кръг. Спом-
ням си приказките, които 
ни четяха госпожите, кога-
то легнем за обеден сън. На 
мен много ми харесваха и ме 
унасяха моментално. Често 
се събирахме на кръг, всеки 
седнал на столче, и играехме 
игри като „развален телефон“ 
или си подавахме някакви 
предмети и трябваше да 

кажем нещо за тях. Спомням 
си, че имахме много търже-
ства и мисля, че те са ми 
били и най-забавните, и 
най-притеснителните. 
Имахме едно тържество, в 
което играх слънце и няма 
как да го забравя. Имах мно-
го красива златна рокля и 
златна коса, а танцът, 
който научихме, беше тол-
кова изящен и грациозен. 
Цялото това представление 
беше много бляскаво и си 
пазя снимките от него, 
разбира се. Друг танц, който 
сме учили и помня много 
добре, беше на песента на 
Роси Кирилова – „Виждам те, 
гледам те“. Бяхме разделени 
на момчета и момичета. 
Момичетата бяхме с бебеш-
ки колички, в които бутахме 
кукли, а момчетата мисля, 
че бяха с чадъри. Танцът 
беше много игрив и закачлив, 
и със сигурност сме били 
много ефектни малки въз-
растни. А щом чуя песните 
„Мики Маус“ или „Мила 
кукло Барби“ толкова топ-
ли спомени ми изплуват, 
така драго и мило ми става, 
наистина времето в дет-
ската градина е уникално. 

Спомням си също, че 
всеки от нас си имаше оп-
ределено място за стоене 
със залепена буква на маса-
та и аз си спомням точно 
моето място. Там се хра-
нехме, рисувахме, оцветя-

вахме, учехме букви. Когато 
дойде време за училище, за 
първи клас, аз вече познавах 
буквите, можех да чета и да 
пиша, за което съм много 
благодарна на всички госпо-
жи от детската градина, че 
са успели толкова добре да 
ме подготвят, защото след 
това на мен ми беше наис-
тина много по-лесно. Спом-
ням си, че дните, в които 
имаше някой рожденик, денят 
беше много специален. Освен 
че имаше торта и снимки, 
имаше много музика и танци, 
и много веселие. Спомням си, 
че сме излизали извън пре-
делите на двора, водеха ни 
до парка и това беше много 
вълнуващо за мен. 

Ярък спомен в мен са ос-
тавили г-жа Колева, г-жа 
Алексиева, г-жа Минчева, г-жа 
Николова и г-жа Димитрова. 
Радвам се, че съм имала въз-
можността да бъда част от 
историята на детска гра-
дина „Славейче“.

Ние сме така нераздел-
ната двойка Назар и Джан-
су от Випуск 2014. Искаме 
да споделим нашето щастие. 
Благодарни сме ,че се срещ-
нахме в ДГ „Славейче“  

Благодарим на нашите 
учителки госпожа Стани-
мира Колева и госпожа Фа-
тме Халил и възпитателки 
леля Магди и леля Мими, за 
всичките усилия, за всич-
ките хубави моменти. Все 
още помним как бяхме се 
хванали всички за ръчичка 

и ни водехте на прекрас-
ните разходки. Имахме 
различни събития – като 
рисуване с водни боички и 
всички драскахме, където 
намерим. Различните тър-
жества, които играхме 
като различни животни 
– аз, Назар, лично помня, че 
бях лисицата 

Иии… да, все още сме 
най-добри приятелки! 

Благодарни сме, че из-
раснахме там. Випуск 2014

Назар и Джансу

Все още сме  
най-добри приятелки!
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С голямо удоволствие Ви каним 
да се присъедините към нас в специалната седмица, 
посветена на любимата детска градина „Славейче“

С радост Ви каним да бъдете част от незабравима инициатива и да добави-
те своя отпечатък в историята на детска градина „Славейче“

17.03.2025 г. – понеделник 
Фотоизложба „ Нашата история“
Двора на детската градина – 16.00 часа

18.03.2025 г. – вторник
„Капсула на времето“ – поглед към бъдещето
Поставяне на капсула в двора на детската 
градина – 16.30 часа

19.03.2025 г. – сряда 
„Мост между поколенията“ 

Среща на бивши и настоящи учители и 
служители на ДГ „Славейче“
17.30 в ДГ „Славейче“

20.03.2025 г. – четвъртък
„Послание към бъдещето“ – рисуване върху 
платно в двора на детската градина

21.03.2025 г. – петък 
40 години грижа за детските мечти - „Бал с 
балони“ 
Двора на детската градина – 10.30 часа

ПРОГРАМА

Цялото ми семейство е 
свързано с детската градина

Преди 10 години 

Скъпа моя детска градина

ПЕТЯ СЛАВОВА 
ВЪЗПИТАНИК Н ДГ „СЛАВЕЙЧЕ“

Казвам се Петя Славова и 
съм възпитаник на ДГ „Сла-
вейче”. Детската градина 
беше моят втори дом от 
1988 г. до 1992 г. Спомням си 
как ходехме на градина, об-
лечени всички в престилки 
червено на бяло или синьо и 
бяло, безгрижни и щастливи. 
Моите госпожи бяха г-жа 
София Цанева и г-жа Росица 
Димитрова, които с огромна 
любов се грижеха за нас. 
Лелята ни се казваше Сийка. 
Не мога да пропусна да спо-
мена и за г-жа Мария Славо-

ва, която като засвиреше на 
акордеона си, изпълваше 
детската градина с настро-
ение. През тези години 
кухнята на детската гради-
на се намираше в самата 
градина и всеки ден имаше 
по едно дежурно дете, което 
слизаше с лелята до кухнята 
за храната и за нас това 
беше голяма радост. Време-
то, прекарано в градината, 
бе изпълнено с много весели 
игри, забава, но и поставяне 
на основата на образование-
то ми. За мен лично това е 
първото стъпало към из-
растването на човек. Цяло-
то ми семейство е тясно 

свързано с градината. Май-
ка ми е работила там като 
леличка. Съпругът ми Иван 
Славов е имал щастието да 
бъде един от първите прек-
рачили прага на новооткри-
тата детска градина „Яна 
Лъскова“, впоследствие 
преименувана на „Славейче“. 
Участвал е в първото тър-
жество, подготвено за 
Нова година. Синът ми 
Стилян Славов също е въз-
питаник на ДГ, както и 
дъщеря ми, която в момен-
та е там. Горда съм с това, 
че ДГ „Славейче“ е осново-
положник на знанията на 
цялото ми семейство !

АЗРА ШАБАН

Прекрачих прага на 
тази детска градина с 
малки стъпки и голямо 
любопитство. Винаги ще 
помня игрите, приятел-
ствата и учителите, 
които ме научиха на пър-

вите важни уроци в жи-
вота. Сега, 10 години 
по-късно, съм пораснала, 
но тези спомени остават 
живи. Надявам се капсу-
лата на времето да запа-
зи топлината и радост-
та от тези безгрижни 
дни за бъдещите поколе-
ния.

Пиша ти с топлина в 
сърцето и усмивка, която 
идва от най-скъпите ми 
детски спомени. Ти беше 
моят първи малък свят 
– цветен, весел и изпълнен 
с игри, мечти и обич. Ти 
ме научи как да споделям, 
как да бъда приятел, как 
да откривам чудесата на 
света с любопитство и 
радост. Помня твоя уютен 

двор, където крачех с 
малки стъпки, но с голе-
ми мечти. Помня смеха 
на приятелите, грижов-
ните ръце на учителите, 
уюта на стаите, които 
бяха пълни с приказки, 
песни и първите ми ри-
сунки. Помня следобеди-
те, когато сънят беше 
досаден, но сега знам, че 
беше най-сладък именно 
там, под меките завивки 
на легълцата. Благодаря 
ти за всичко! За уроците, 
които не бяха просто 
думи, а първите ми стъп-
ки в живота. За топли-
ната, с която ме обграж-
д а ш е  в с е к и  д е н .  З а 
безгрижните мигове, 
които днес нося в сърце-
то си като най-скъпоцен-

ни съкровища. Оставам 
завинаги твое дете.

С обич и благодарност, 
(Твоето пораснало 

дете) – Стела Христова

Скъпи учители и прекрасен екип 
на ДГ „Славейче“

С топли чувства и дълбока при-
знателност искам да ви благодаря 
за обичта, грижата и незабравими-
те мигове, които ми подарихте в 

най-хубавите ми детски години. 
Детската градина беше моят пър-
ви дом извън семейството – място, 
изпълнено с радост, игри и вълшеб-
ни приключения.

Спомням си усмивките ви, топ-
лите думи, с които ни насърчавахте, 
и прекрасните моменти, когато 
заедно пеехме, рисувахме и учехме 
нови неща. Благодарение на вас аз 
растях в среда, изпълнена с добро-
та, внимание и безценни уроци, 
които и до днес нося в сърцето си.

Вие не просто ни учехте на бук-
вите и цифрите – вие ни учехте на 
доброта, приятелство и как да 
бъдем по-добри хора. Затова ви 
благодаря от сърце!

Вашата всеотдайност е безцен-
на, а спомените, които създадохте 

за мен, ще останат завинаги в сър-
цето ми.

С обич и признателност,
Шерифе Мурадова

Скъпи учители и прекрасен екип на 
ДГ „Славейче“

Времето минава, но спомените от 
детството остават завинаги в сър-

цето. Едни от най-топлите ми спо-
мени са свързани с вас – с усмивките 
ви, с обичта и грижата, които ни 
давахте всеки ден.

Във вашата детска градина напра-
вих първите си стъпки към опозна-
ването на света. Вие ме научихте да 
мечтая, да споделям, да бъда добър 
приятел и да вярвам в себе си. Всяка 
игра, всяка песен, всеки празник беше 
част от едно красиво пътешествие, 
което оформи част от мен.

Благодаря ви за търпението, за 
топлината, за уроците, които и днес 
ми помагат в живота! Вие не просто 
се грижихте за нас – вие ни дарявахте 
с любов и това е най-ценният подарък, 
който едно дете може да получи.

Носейки в сърцето си спомените 
за тези вълшебни години, винаги ще 

говоря с обич за вас и за прекрасното 
време, прекарано в ДГ ,,Славейче‘‘

.
С дълбока благодарност и 

усмивка, Надим Мурадов

40 години сбъднати  
детски мечти 

ДГ „Славейче”, Айтос

Честит юбилей и 
на екипа на фили-
ала на ДГ "Славей-
че" в село Пирне
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– Г-жо Желева, стогодиш-
нината е повод за празнува-
не, равносметка и прием-
ственост. Има ли сред 
учителите, които са били 
и ученици в ПГМЕЕ ?

– Учебната 2025 г. започ-
нахме с 906 ученици, обучава-
щи се по 7 специалности в 35 
паралелки. Преподавателите 
в училището са 65, от които 
24 инженери, всички с отлич-
на професионална подготов-
ка и висока квалификация – 
новатори,  ентусиасти. 
Немалък е броят на учите-
лите – 12, които са възпита-
ници на нашето училище и в 
момента работят като 
преподаватели, а през годи-
ните са били общо 24. ПГМЕЕ 
или както всички го знаят 
– Механото, е училище на 
поколения бургазлии и не 
само, то е училище на дедите, 
в което учат и внуците.  

– Коя от специалностите 
е най-атрактивна? Отгова-
ря ли наученото от вашите 
ученици на съвременните 
тенденции? Как се реализи-
рат те?

– Всички специалности 
имат своите силни страни 
и са предпочитани. Заради 
бързото развитие на авто-
мобилната индустрия, вклю-
чително електромобилите, 
бих посочила специалността 
„Автомобилна мехатроника“ 
– интересна е и с много въз-
можности за реализация в 
модерни автосервизи и про-
изводствени компании. 

Друга атрактивна специ-
алност е „Мехатроника“. Тя 
обединява знания и умения 
от различни области като 
механика, електроника, 
микропроцесорна техника, 
информационни технологии 
и компютърно управление на 
движенията в машините и 
агрегатите. Учениците 
придобиват умения за работа 
с механични и електронни 
системи, както и за програ-
миране и моделиране на раз-
лични устройства. Завърши-
л и т е  с п е ц и а л н о с т 
„Мехатроника“ могат да 
работят като специалисти 
във фирми, свързани с инте-
лигентни мехатронни сис-
теми, машиностроителни 
фирми и компании, занимава-

щи се с автоматизация и 
управление на технологични 
процеси.  

Няма как да не спомена и 
специалностите „Компю-
търни мрежи“ и „Микропро-
цесорна техника“, тъй като 
IT секторът е сред най-ди-
намично развиващите се, а 
специалистите по мрежи и 
сигурност, в т.ч. и киберси-
гурност, телекомуникации, 
облачни технологии и др. са 
все по-търсени.

– Очаква ли се откриване 
на нови специалности?

– Колкото до нови специ-
алности – от миналата 
учебна година открихме 
„Охранителна техника и 
системи за сигурност“. Тя е 
насочена към подготовката 
на специалисти в областта 
на сигурността и охранител-
ните системи. Учениците 
придобиват знания и умения 
за проектиране, инсталира-
не, поддръжка и управление 
на различни видове охрани-
телни системи и технологии. 
Това включва системи за 
видеонаблюдение, контрол 
на достъпа, алармени систе-
ми и други технологии, свър-
зани със сигурността.

– Моля, посочете инте-
ресни и знакови имена за 
града и страната, които са 
възпитаници на ПГМЕЕ?

– Наши възпитаници са на 
ключови позиции във фирми 
като „Лукойл“, ЕВН, „Елкабел“, 
„Бургаски корабостроител-
ници“, „Пристанище Бургас“, 
„Бургасбус“ и др. От Механо-
то са излезли и успешно са се 
реализирали личности в об-
ластта на политиката, 
местното управление, наука-
та, културата и изкуството. 
Например покойният проф. 
Божидар Димитров е наш 
възпитаник, завършил спе-
циалност ДВГ, Николай Уру-
мов – кинорежисьор, Моньо 
Монев – любим актьор, Вла-
димир Спасов – обичан бурга-
ски изпълнител, и много 
други, за които няма да ни 
стигне времето да ги изброя. 
В списъка има министри, де-
путати и др. общественици.

– Какво се случва с батко-
мобила? Има ли нови разра-
ботки в тази посока?

– Работата продължава, 

разбира се, разработваме 
вече трети прототип. Уче-
ниците ни (от 11 и 12 клас) и 
техните учители – ментори 
продължават да работят по 
усъвършенстването на 
баткомобила и планират 
участие в бъдещи състезания 
още през тази година. Те се 
стремят да подобрят енер-
гийната ефективност и да 
внедрят нови технологии, 
които да направят електро-
мобила още по-конкуренто-
способен.

Баткомобилът е голяма 
гордост за ПГМЕЕ и демон-
стрира високото ниво на 
подготовка и изобретател-
ност на учениците. Техните 
успехи вдъхновяват младите 
хора да се занимават с наука 
и технологии и да постигат 
нови, още по-добри резулта-
ти.

– Каква е перспективата 
за специалността „Ремонт 
на летателни апарати“?

– Специалността „Ремонт 
на летателни апарати“ пред-
лага отлични перспективи 
за професионална реализация. 
С нарастващото значение на 
авиационната индустрия и 
увеличаващия се брой полети, 
търсенето на квалифицира-
ни техници по поддръжка и 
ремонт на летателни апара-
ти продължава да расте. 
Това създава множество 
възможности за завършили-
те тази специалност да на-
мерят работа в авиокомпании, 
авиоремонтни бази и други 
авиационни организации. 
Авиационната индустрия е 
строго регулирана и изисква 
високи стандарти на безо-
пасност и ефективност. 
Затова практическото обу-
чение на учениците е критич-
но важно за бъдещите спе-
циалисти по ремонт на 
летателни апарати. Ето 
защо нашите усилия са насо-
чени към установяване на 
ефективни партньорства с 
фирми от това професионал-
но направление, които не са 
особено много. 

От 2023 г. имаме нов парт-
ньор, с когото установихме 
успешно сътрудничество в 
посока праkтическо обучение.
Фирмата предоставя модер-
но оборудване, квалифицира-

ни наставници и реална ра-
ботна среда. Практическото 
обучение в реална работна 
среда е съществен компонент 
от образованието на учени-
ците. Тази специалност из-
исква специфични технически 
умения и задълбочено позна-
ние за авиационната техника, 
които могат да бъдат усво-
ени най-добре чрез директен 
опит в реални условия. 

През 2024 година завърши 
първият випуск по специал-
ност „Ремонт на летателни 
апарати“. Изключително 
добрите резултати на уче-
ниците са доказателство за 
ефективността на този 
подход. Техният успех може 
да бъде пряко свързан с прак-
тическото обучение, което 
са получили по време на свое-
то образование.

– Разкажете за наградите, 
които учениците ви полу-
чават, всяка е ценна, но с коя 
училището се гордее най-
много? 

– Да, всяка награда е ценна 
и свидетелства за таланта, 
труда и упоритостта на 
учениците и техните препо-
даватели. 

Ще отбележа, разбира се, 
с особена гордост факта, че 
през 2024 г. ПГМЕЕ спечели 
Националното състезание 
„Най-добър млад автомонтьор 
и водач на МПС“, което е 
едно от най-значимите в 
областта на автомобилната 
механика. Победител стана 
нашият ученик Любослав 
Райков от специалност „Ав-
томобилна мехатроника“, 
който се отличи със своите 
изключителни знания и уме-
ния, демонстрира високо 
ниво на професионализъм и 
техническа компетентност. 
Като победител в национал-
ното състезание, Любослав 

Райков получи възможност-
та да участва в международ-
ния етап на състезанието 
Young Car Mechanic, където 
се състезава с най-добрите 
млади автомонтьори от 
Европа.

Гордеем се много и с успеха 
на Хакан Емин на световното 
състезание по заваряване Arc 
Cup International Welding 
Competition през 2023 г. Това 
постижение е изключително 
значимо, тъй като демон-
стрира високото ниво на 
подготовка и умения на уче-
ниците на ПГМЕЕ в междуна-
роден мащаб.

Изключителен повод за 
гордост са и значителните 
успехи на нашите възпита-
ници в областта на електро-
никата и роботиката. 

Трябва да отбележа с осо-
бено чувство на гордост 
постигнатия изключителен 
резултат на Националното 
състезание по приложна 
електроника „Мога и зная 
как“ през изминалата 2024 г. 
Учениците ни Петран Ганев 
и Цветан Калудов спечелиха 
трето място във втора 
възрастова група на нацио-
налния финал. Ръководителят 
на нашия отбор, инж. Бояна 
Георгиева, беше наградена от 
Министерството на образо-
ванието и науката за принос 
в професионалното образо-
вание.

Тези и още много други 
награди и постижения не 
само вдъхновяват учениците 
ни да продължават да се 
развиват и да постигат нови 
висоти, но и утвърждават 
ПГМЕЕ като водещо учебно 
заведение в региона и в цяла-
та страна. Те няма как да 
бъдат постигнати без усърд-
ната работа на колегите, 
които са всеотдайни в рабо-

Инж. Роза 
Желева
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Роза Желева, директор на ПГМЕЕ, Бургас:

Механото е училище на 
поколения бургазлии
 Инж. Роза Желева е директор на 

Професионалната гимназия по механо-
електротехника и електроника (ПГМЕЕ) 
в Бургас от 2010 г.
 Тя е първата жена директор на 

училището.
 Средното си образование е завър-

шила в ТХВП, Пловдив, а висше в Русен-
ския университет „Ангел Кънчев“.
 От 1992 работи в ПГМЕЕ. Премина-

ва последователно през различните 

нива в йерархия в училището – механик, 
учител по електроника и зам.-директор 
по учебната дейност.
 Роза Желева е отличавана два пъти 

с приза „Директор на годината“ от 
Съюза на работодателите в система-
та на народната просвета.
 Тя е носител и на почетно отличие 

„Неофит Рилски“ на Министерство на 
образованието и науката.

„

тата си.
– Големият концерт за 

стогодишнината – какво ще 
представлява? Само от се-
гашни ученици ли ще бъде, 
или ще бъдат поканени и 
гости?

– Юбилейният концерт, 
който ще се състои на 30 
април в Държавна опера – 
Бургас, ще бъде кулминация-
та на празничната програма.

Планирали сме с този 
спектакъл да отдадем 
почит на миналото и да 
отправим поглед към бъ-
дещето. На сцената ще се 
съберат таланти от учи-
лището ни (настоящи и 
бивши..., но нека запазим 
тайната засега), обединени 
от обща емоция – любовта 
към Механото! Ще ви пока-
жем, че в нашето училище 
не се търсят само инже-
нерни решения на сложни 
задачи, но се раждат и из-
ключителни творчески 
идеи. Това ще бъде спекта-
къл, изпълнен с духа, тра-
дицията и вдъхновението, 
които са ни водили през 
последния  век. 

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

Всяка награда 
е ценна и 
свидетелства 
за труда уче-
ниците и тех-
ните препода-
ватели



Турбуленция. Два управителни съвета – нито един работещ

ДОНА МИТЕВА

Месеци наред водещата 
треньорка по акробатика 
Гергана Денева чака лиценз 
за своя клуб „Нафтекс 2024“.

Разговор с Управителния 
съвет на Федерацията по 
акробатика, който е про-
вела тя, дава уверение, че 
родители и спортисти 
трябва да се въоръжат с 
още търпение. Всички сро-
кове са изтекли. Това води 
до напрежение и притесне-
ние както за състезатели-
те и техните родители, 
така и за треньорката и 
нейната колежка Мария 
Тодорова.

„Нещата са и сложни, и 
прости. Проблемът е във 
въпросния лиценз, който 
зависи от човек в оставка. 
При последния разговор ме 
увериха, че до края на април 
ще имаме лиценз. 

Въпросът е, че родите-
лите се притесняват. 
Всява се смут в децата от 
техни приятели от други-
те клубове, че няма да могат 
да ходят на състезания, а 
те полагат страшно мно-
го усилия. И основно стре-
межът им е да отидат на 
състезания, да се изявят. 
Това доведе и до ескалаци-
ята на напрежението. В 
разговора, който проведох, 
обясних на Управителния 
съвет, че когато аз съм в 
неведение и на мен ми се 
задават въпроси и аз не 
мога да отговоря, поражда 
се напрежение и сред уче-
ници, и сред родителите 
им. Отговорът „ще стане“ 
не върши работа“, казва 
Денева. 

Ако до края на април не 
се получи лицензът, тре-
ниращите в „Нафтекс 2024“ 
вероятно ще загубят учас-
тие в един международен 
турнир, прави сметки 
треньорката.

Разговорът, който дава 
надежда, е воден с Управи-
телния съвет, който още 
не е вписан в регистъра, но 
управлява от две години.

„Тези хора винаги са ми 
помагали и са стояли зад 
мен. Обясних им, че идва един 
момент, в който си в без-
изходица и трябва да вземеш 
решение в името на децата“, 
допълва тя. 

Знае се, че този Управи-
телен съвет си е подал 
документите за вписване в 
регистъра на Агенцията по 
вписванията. „Ние сме при-
ети като клуб, но понеже 
те не са вписани, не могат 
да ни подпишат за лиценз“, 
обяснява треньорката.

От друга страна, на Гер-
гана Денева е предлагано да 
подпише споразумение, че 
се отказва от работното 
си място в Спортното 
училище, което тя не е 
направила.

„Опитвам се да не обръщам 

внимание и да не влизам в 
диалог и се надявам нещата 
да отшумят. Накараха ме 
да подпиша един документ 
– съгласие за доброволно 
напускане и прехвърляне на 
децата от моята група, но 
аз отказах. След като се 
посъветвах с експерти 
разбрах, че такова нещо 
може да поиска само дирек-
торът на училището, а аз 
там нямам проблеми“, каз-
ва Денева. 

Конфликтът е вече с 
няколкомесечна история и 
тръгва от това, че двете 
водещи треньорки Мария 
Тодорова и Гергана Денева 
създават свой собствен 
клуб – КСА „Нафтекс 2024“ 
още през ноември. 

Водят се вътрешни бор-
би в Българската федерация 
по спортна акробатика и 
това го доказват двете 
ръководства. В момента 
старият управителен съвет 

не е отписан от Агенцията 
по вписванията.

Новият пък няма право 
да издаде лиценза. Така се 
стига до проблемите на КСА 
„Нафтекс 2024“. Дали някое 
от двете ръководства има 
желание да лицензира бур-
гаския клуб е друг въпрос. 

Родители, чиито деца са 
потърпевши, са склонни да 
приемат дори, че това са 
целенасочени действия.

Резултатът – 60–70 деца 
и младежи от КСА „Нафтекс 
2024“, голяма част от тях 
водещи спортисти, са ли-
шени от възможността на 
този етап да се състезават. 

Подозренията са, че има 
и личностен конфликт на 
местно ниво.

„Аз съм най-възрастната 
треньорка, имам хубави 
деца, имам огромната под-
крепа на родителите, 
които са много интели-
гентни хора. Аз лично не 
виждам нищо лошо – ако 
някой нещо не харесва в 
живота си – да го промени. 
Не се чувствах добре в 
„Нефтохимик 2011“. 

Не виждам нищо лошо в 
това да се отделим, просто 
едно ядро се дели на две. 
Всеки е свободен да работи 

и да постига резултати. 
Всеки път си задавам въ-
проса – на кого с какво преча?“ 
пита се Денева.

Състезателите и тех-
ните родители са заедно с 
двете треньорки, защото 
им вярват и са уверени, че 
ще продължат развитието 
си като елитни спортисти. 
Това го показа и спонтан-
ният протест, на който 
се настоя федерацията 
незабавно да лицензира КСА 
„Нафтекс 2024“, за да не 
бъдат погубени години труд 
и подготовка. Към Минис-
терството на младежта 
и спорта бе отправен апел 
да се намеси в казуса и да 
предотврати унищожава-
нето на една от най-успеш-
ните школи в страната, 
която дава повече от по-
ловината състезатели в 
националния отбор по ак-
робатика.

„От 5-годишна съм в за-
лата. Първо съм играла 

спортна гимнастика, на-
ционален състезател съм 
по гимнастика и акробати-
ка. Световен шампион съм. 
Имам постижения от само-
то начало като съм стъпи-
ла в залата като спортист. 
Много хора са ми помагали 
– работата в екип е много 
по-добра и по-успешна“, 
подчертава Денева и допъл-
ва, че нейният приоритет 
са изцяло децата, защото 
отговаря за тях.

„Трябва да застана с 
лицето си пред родители 
и деца и да им дам отговор. 
Не може да се чака до без-
край, защото децата растат 
и се планира с години напред. 
Убедена съм, че за децата 
трябва да се направи нещо, 
защото без тях няма тре-
ньор. Продължаваме с 
подготовките с надеждата, 
че през април ще получим 
лиценза. Адвокатката на 
Управителния съвет ми 
даде дума“, заключава Денева.

Липсващ лиценз на клуб разпалва 
страстите в бургаската акробатика
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„
Продължаваме  
с подготовките 
с надеждата,  
че през април  
ще получим 
лиценза

Гергана Денева 
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Кристиян Манолов и Вилиана Костадинова (вляво), с треньор Гергана Денева, станаха четвърти 
в тазгодишната класация на най-добрите спортисти на община Бургас за 2024 година

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Кристиян 
Манолов и 
Вилиана Кос-
тадинова се 
завърнаха от  
Държавния 
индивидуален 
шампионат в 
Горна Оряхо-
вица и  
с три златни 
медала във 
всички комби-
нации           
ФОТО: FACEBOOK

Това са само част от медалистите, на които Денева е треньор заедно с Мария Тодорова                       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Драма в Общинския съвет в Поморие – управляващи 
и опозиция спорят за емблематична сграда

МОНИКА ИЛИЕВА

Опозицията в Общински 
съвет – Поморие осуети 
инвестиционна инициати-
ва, касаеща изграждането 
на обект по автентични 
данни – Маймунковата 
къща. Дванайсет общински 
съветници от ПП/ДБ, ЗНС 
и ДПС на Доган блокираха 
изпълнението на проекта. 
Като основен мотив бе 
изтъкнато: „да бъде запа-
зен видът на рушащата се 
старинна сграда, съхрани-
ла облика на Анхиало, а на 
празния терен до нея да се 
обособи зелена площ“.

Маймунковата къща, 
по името на собственика 
ѝ, е обявена за архитек-
турен паметник в писмо 
от НИНКН от 16 април 
1979 г. Строена е в нача-
лото на миналия век – 1910 
г., предназначена за апте-
ка и жилище. Сградата е 
част от групов паметник 
на културата в сърцето 
на града – ансамбъл, включ-
ващ църквата „Рождест-
во Богородично“ и сграда-
та на БНБ.

Хронологията сочи, че 
през 2018 г. комисия от 
София установява, че е 
опасна за преминаващите 
покрай нея жители и гос-
ти на морския град. Три 
години по-късно – 2021 г., 
е издадено предписание 
къщата на Георги Май-
мунков да бъде съборена. 
На нейно място да се по-
строи нова, като се запа-
зи архитектурният ѝ 
облик. Във връзка с това 
има решение на Общинския 
съвет от същата година. 

Към днешна дата, след 
продължилите няколко 
години тежки процедури 
в НИНКН, Община Поморие 
има проект, в който са 
изпълнени всички указания 
на държавната админи-
страция, но се стигна до 
несъгласието на по-голя-
ма част от съветниците 
в местния парламент на 
последното им заседание.

Веселин Анестиев (ЗНС): 
„Аз заявих по време на 

комисия, че не ми харесва, 
че ще има едно презастро-
яване, което ще обезличи 
сградата. А това е една 
от последните останали 
такива, носещи духа на 
Анхиало. Моето мнение е, 
че може да се запази та-
кава, каквато беше. Заед-
но с намиращата се в съ-
седство сграда на банката, 
ще оформят една чудесна 
експозиция на град Помо-
рие. Второто ми стано-
вище е относно празния 
терен до нея. Да се напра-
ви градинка, каквато беше 
навремето – част от нас 
я помнят. Като аз съм 
сигурен, че рано или късно, 
собственикът на терена 
под лунапарка в ЦГЧ също 
ще построи някаква сгра-
да. И ако сега променим 
параметрите (редакцион-
но: има се предвид кинт и 
плътност), и построим 
голяма сграда – просто ще 
задушим стария, истинския 
център на Поморие. Ето 
защо нашата група няма 
да подкрепи проекта за 
решение.“

Петя Арнаудова (ПП 
ГЕРБ): „Не разбирам защо 
колегите няма да подкре-
пят проекта и докладна-
та. До настоящия момент 

е свършен сериозен обем 
работа. И вие желаете 
всички тези средства, 
време и усилия да бъдат 
хвърлени на вятъра. Не 
разбирам вашата упра-
вленска логика. Блокира-
те ресурс, който не е ваш 
личен. Задавате лични 
предложения за визия, 
шиканирате решаването 
на голям проблем. Тази 
сграда се разпада, тя е 
опасна. Ако сте добре 
запознати с проекта, 
щяхте да обърнете вни-
мание, че има заповед – 1993 
г. – за събарянето ѝ и за 
изграждането на 4-етаж-
на жилищна такава. 
Имайте предвид, че имо-
тът попада в зона за 
жилищно строителство. 
Какви градинки? Няколко 
сесии назад вие бяхте 
против градинка на Ко-
раба. Автентичният вид 
на Маймунковата къща 
ще бъде запазен. Защо се 
създават внушения в 
обществото, че някой 
злоупотребява с този 
проект, който е изцяло 
в полза на общественост-
та. Предлагате да я ос-
тавим така. Докога? До-
като рухне и се стигне до 
човешки жертви ли? За 
мен това е безстопан-
ственост!“ 

По думите на кмета 
Иван Алексиев, сагата със 
сградата датира от 2018 
г. „Намира в същинския 
център на Поморие. Спе-
кулира се с тази тема. 
Няма да оттегля доклад-
ната. Всички съгласува-
телни процедури са мина-
ли, съобразили сме се с 
абсолютно всичко. Ако 
докладната се отхвърли, 
започваме от нулата. Ще 
очаквам от вас да дадете 
ясно задание какво да се 
случи със сградата. Вие 
трябва да дадете насока-
та на администрацията 
какво да се прави в бъдеще 
с нея“, ясно заяви градо-
началникът. 

Можем да потърсим 
аналогичен пример за 
строителство на сграда 
в новата градска история 

на Поморие – х-л „Сейнт 
Джордж“, представляващ 
красива архитектурна 
композиция от няколко 

тела. В него е влята ня-
когашната сграда на По-
лицията, като е запазена 
фасадата ѝ в характерен 

стил. Красив, функциона-
лен и работещ пример за 
еклектика между старо-
то и новото. 

Страсти. Маймунковата къща в сърцето на града тупти в ритъм 9/12
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– Г-н Алексиев, какво означава отхвърляне-
то на докладната?
– Първо трябва да се отмени решението 
от 2021 г., в което са заложени параметри-
те. След като има решение, трябва да има 
и изпълнение. Но това решение е стъпило 
на друго от 2018 г., което означава, че се 
връщаме още 7 години назад. Но няма да 
ме спрат – прогресът на Поморие ще 
продължи! Решението от 2021 г. е 
стъпило на заседание на Експерт-
ния съвет към Министерство на 
културата. Там ясно е казано, че 
сградата трябва да се демон-
тира, да се направи архите-
ктурно и фотозаснемане, 
да се възстанови с 
възможност да се над-
строи и пристрои. 
Днешното отхвърляне на 
докладната не е доста-
тъчно – подчертавам.

– Възможно ли е озеленяване на 
парцела, както бе предложено от 
опозицията?
– Отменяйки решението, става 
жилищна сграда с прилежащ двор – 
няма озеленяване. За да има – първо 
трябва да се премине към разделяне 
на парцела, минавайки през НИНКН. 
Дори и приятел министър да имат 
управляващото мнозинство, няма да 
може да им помогне. Защото в НИНКН има 
процедури, няма приятелство. Подсказвам 
им за решението от 2021 г., че трябва да 
се отмени. Дори и да го сторят, отново ще 
лъхне популизмът им. 

– Патова ли е ситуацията с Маймункова-
та къща – има ли полезен ход пред общин-
ска администрация по казуса? 
– Поморийци ще прозрат истинските лица 
на опозиционерите в Общинския съвет. 

Защото групата на ПП ГЕРБ застана зад 
един проект, който ще даде новата визия 
на центъра на града ни и неговото 
развитие. Отново казвам, докладната е 
отхвърлена, но решението от 2021 г. е в 
сила. Администрацията работи по 
законите на Република България. Дадох им 
срок да внесат ново предложение. Ако не го 
направят, ще изпълним решението от 
предходни години.

ИВАН АЛЕКСИЕВ, КМЕТ НА ОБЩИНА ПОМОРИЕ: 

Няма патова ситуация, връщаме се 
към решението от 2021 г. 

„
Автентичният 
вид на Маймун-
ковата къща ще 
бъде запазен. 
Защо се създа-
ват внушения в 
обществото, че 
някой злоупо-
требява с този 
проект, който е 
изцяло в полза на 
общественост-
та

Петя Арнаудова,  
ПП ГЕРБ

ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Сградта на бив-
шата Народна 
милиция (вляво) 
е влята в  
основното 
тяло на хотел 
„Сейнт Джордж“  
в ЦГЧ на Помо-
рие
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

Маймунковата къща и намиращата се в съседство някогашната сграда на БНБ              ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Иван Алексиев
ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Истинска канонада от 
голове ни предложиха ама-
тьорските мачове от „А“ 
ОФГ – Бургас през изминалия 
XIII кръг. Без игра, но с три 
точки се сдоби „Нефтохимик 
1962“ (Бургас), който спечели 
служебно срещу айтоския 
„Вихър“. Гостите обявиха 
предварително, че няма да 
се явят за мача, което под-
силва слуховете за трусове 
в клуба с дълга история на 
30 километра от морето. 

В друга среща ОФК „Помо-
рие“ се наложи с класическо-
то 3:0 над „Странджанец“ 
(Царево). Най-сериозното 
голово шоу представи вто-
рият отбор на „Черноморец 
1919“, който наниза 10 гола 
и разпиля „Балкан 1980“ (Пла-
ниница). Гостите поне успя-
ха да запишат едно почетно 
попадение във вратата на 
бургазлии. Друга разгромна 
среща, в която паднаха мно-
го попадения, бе тази между 
„Българово 1948“ и „Аполония“ 
(Созопол). Морският тим 
получи цели 7 гола във вра-
тата си. Единственото 
равенство в кръга бе между 
другия созополски отбор 
„Аполония Понтика“ и „Ка-
мено“. Двата тима си разде-
лиха по 1 точка при резултат 
1:1. 

Една среща бе отложена 

за 7 май – тази между „Русо-
кастро Зк“ и „Бургас спорт“. 

В следващия кръг ни очак-
ват интересни срещи. „Вихър“ 
ще търси реабилитация 
срещу „Аполония Понтика“, 
а „Камено“ ще приеме „Русо-
кастро“. „Бургас спорт“, 
който също е с аспирации за 

класиране в Трета лига е 
домакин срещу ОФК „Поморие“. 
„Странджанец“ (Царево) ще 
опита да спре головата ма-
шина на втория отбор на 
„Черноморец 1919“. В Плани-
ница „Балкан 1980“ ще приеме 
„Българово 1948“. „Аполония“ 
(Созопол) ще има тежката 

задача да се изправи срещу 
бургаския „Нефтохимик 1962“, 
който е в силна форма.

Именно „зелените“ про-
дължават да са лидери в „А“ 
ОФГ - Бургас и непобедени в 
13 мача, само един от който 
равенство. Головата разли-
ка на бургазлии също е вну-

шителна – 65:2. 
На второ място, само на 

три точки зад тях, е други-
ят бургаски отбор – „Бургас 
спорт“. Те също са без загуба, 
но с мач по-малко. Нестан-
дартно, но в битката за 
върха е трети бургаски 
отбор – „Черноморец 1919 II“, 

който заема третото място 
с 31 точки и 43 отбелязани 
гола.

В средата на таблицата 
се намират „Аполония Пон-
тика“ и ОФК „Поморие“, 
които гонят място в челна-
та четворка. „Камено“ и 
„Русокастро Зк“ са с почти 
равни показатели след тях. 

В долната половина се 
намират „балканците“ от 
Планиница и „Българово 1948“. 
Те също са с равни точки, но 
„Балкан“ има леко предимство 
по показателите. Опасно 
близо до чертата остава 
„Вихър“ (Айтос). 

На дъното в таблицата 
са „Странджанец“ (Царево), 
който е само с една победа 
до момента и „Аполония“ 
(Созопол), който продължа-
ва да търси първия си успех. 
Созополци имат само едно 
равенство в сезона досега. 
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Канонада от голове при футболните аматьори в Бургас
Класиране. „Нефтохимик“ остава водач в таблицата

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В двата кръга до края на 
редовния сезон в „Суперволей“ 
най-тежко се очаква да е на 
всички в „Нефтохимик“, за-
щото на отбора предстоят 
две директни битки с преки-
те опоненти за второто 

място – срещу „Монтана“ и 
„Локомотив“.

Тимът още не може да 
намери истинското си лице, 
защото играе на приливи и 
отливи – две загуби в послед-
ните си три мача. С „Монта-
на“ напоследък правят доста 
оспорвани мачове – 3 пъти 

поред се стига до 5 гейма. С 
изключение на последната 
им среща на 11 януари в полу-
финал за купата на страната, 
спечелен от „Монтана“, 
предишните 4 бяха с победи-
тел бургаския тим. Интерес-
ното в битките между тях 
е, че домакините не са стига-
ли до успеха в зала „Младост“ 
от 26 февруари 2021 г., пише 
bgvolleyball.com. В събота 
избраниците на Даниел Пеев 
взеха двете точки при визи-
тата в София на „Левски“ и 
със сигурност ще бъдат с 
повишено настроение въпре-
ки контузиите и умората у 
някои от състезателите.

Другото дерби в челото 
ще е в Пловдив, където мест-
ният „Локомотив“, подкрепен 
от феновете си, приема ли-
дера „Левски“. „Смърфовете“ 
регистрираха първото си 
поражение в първенството 
за 2025 г. при визитата във 
Варна и донякъде компроме-
тираха второто си място. 
„Сините“ играят за честта 
си, която пък бе накърнена в 
събота, а играта вбеси тре-
ньора Николай Желязков. 

„Хебър“ и „Дунав“ пък из-
лизат в директен спор за 
изпадащия от елита. „Пре-
димството на домакините е, 
че мачът е в Пазарджик, а и 
имат победа и точка повече. 
Успехът на гостите в пет 

гейма ще принуди математи-
ката да влиза в действие, а 
всеки друг резултат ще даде 
до голяма степен отговор на 
въпроса кой ще остане в „Су-
перволей“ и за следващия сезон. 
10 поредни победи за „Хебър“ 
в двубоите между тях. 

„Берое“ ще се опита да се 
възползва от сигурните 
грешни стъпки на някой от 
намиращите се пред него 
„Нефтохимик“, „Монтана“ 
или „Локомотив“ и да влезе 
в топ 4, за да има домашно 
предимство в първия кръг на 
плейофите. В Стара Загора 
гостува „Пирин“, за когото 
сезонът вече е протоколен. 

Намиращият се в чудесна 
серия от три поредни победи, 
нещо, което не му се беше 
случвало отдавна, „Черно 
море“ приема ЦСКА, който не 
е печелил навън от месец насам. 
„Червените“ нямат загуба от 
варненския тим от 6 декември 
2019 г., когато отстъпиха с 
2:3, и вероятно само този факт 
е причината да се фаворизират 
за Winbet.bg.

В последния мач от про-
грамата на предпоследния 
кръг „Добруджа“ е домакин 
на „Дея“след серия от 7 по-
ражения от бургаския състав. 
На 24 ноември 2018 г. за по-
следно домакините спечели-
ха в собствената си зала над 
„Дея“.

„Нефтохимик 1962“ (вляво) спечели служебно срещу „Вихър“ (Айтос), който съобщи, че няма да се яви за мача           ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Българовци нанизаха 7 гола във вратата на последния в класирането „Аполония“ (Созопол)
ФОТО: ФЕЙСБУК

ПАНАЙОТ ГЕОРГИЕВ

В дни на дебати около 
паркирането в Бургас, 
поскъпването на плате-
ните зони и липсата на 
паркоместа, не е лоша 
идея за леко кардио чрез 
придвижване с електри-
ческите велосипеди от 
точка А до точка Б или 
за разходка покрай море-
то. 

Бургазлии и гостите 
на града могат отново 
да ги ползват под наем. 
Общината разполага 
със 125 такива, като 

част от тях вече са 
разположени в Морска-
та градина, а останали-
те ще бъдат поставени 
на стоянки в квартали-
те.

Цената е 2 лева на час, 
а наемането става чрез 
мобилното приложение 
Burgas Bikes. Велосипе-
дите трябва да се връщат 
само на определените 
площадки, които са 
отбелязани в приложе-
нието. То също така 
предоставя карта с 
наличните велосипеди 
и опция за резервация и 
плащане.

ЗДРАВОСЛОВНО! 

Електровелосипедите 
отново са налични в Бургас

Волейболният „Нефтохимик 2010“ 
с два финала преди плейофите

Бургаските отбори „Нефтохимик 2010“ (на снимката горе) и 
„Дея спорт“ (долу) показват колебливи игри напоследък      ФОТО: НВЛ

Таксата е 2 лева за час                 ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ 
«МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС»

ОБЯВА
за прием на проектни предложения за 

предоставяне на безвъзмездна финансова помощ 
по Стратегията за Водено от общностите местно 

развитие на СНЦ „МИГ-Айтос” 
от Програма за развитие на селските райони за 

периода 2014 – 2020 г.

ПРОЦЕДУРА ЗА ПОДБОР НА ПРОЕКТНИ 
ПРЕДЛОЖЕНИЯ С НЯКОЛКО КРАЙНИ СРОКА ЗА 

КАНДИДАТСТВАНЕ BG06RDNP001-19.859 
МИГ АЙТОС-МЯРКА 4.1.1 „ПОДКРЕПА ЗА 

ИНВЕСТИЦИИ В ЗЕМЕДЕЛСКИ СТОПАНСТВА“

1. Цел на процедурата за безвъзмездна финан-
сова помощ:

Подобряване на общата ефективност, конкурентос-
пособност и устойчивост на земеделските стопанства 
и насърчаване на колективни инвестиции.

Процедурата за безвъзмездна финансова помощ се 
реализира с финансова подкрепа на Европейския 
земеделски фонд за развитие на селските райони.

2. Допустими кандидати:
Допустими кандидати по настоящата процедура са: 
1. Земеделски стопани, чието стопанство е със 

стандартен производствен обем над 8 000 евро.
2. Признати групи производители и признати ор-

ганизации на производители на земеделски продукти 
или такива, одобрени за финансова помощ по мярка 9 
“Учредяване на групи и организации на производители” 
от ПРСР 2014-2020 г. 

Важно! 
Допустими са само кандидати със седалище и адрес 

на управление за еднолични търговци и юридически лица 
и постоянен адрес за физическите лица на територията 
на МИГ- Айтос.

3. Допустими дейности:
Допустими са само дейности на територията на МИГ 

–Айтос , които водят до подобряване на цялостната 
дейност на земеделското стопанство чрез: 

1. Внедряване на нови продукти, процеси и технологии 
и обновяване на наличните производствени материални 
и/или нематериални активи; или 

2. Насърчаване на сътрудничеството с производите-
лите и преработвателите на земеделски продукти; или 

3. Повишаване на енергийната ефективност в земе-
делските стопанства; и/или 

4.Подобряване условията на труд, подобряване на 
хигиенните, ветеринарните, фитосанитарните, екологич-
ните и други условия на производство; или 

5. Подобряване качеството на произвежданите 
земеделски продукти; или 

6. Осигуряване на възможностите за производство 
на биологични земеделски продукти 

4. Допустими разходи:
Допустими за подпомагане по настоящата проце-

дура са следните разходи в рамките на земеделското 
стопанство: 

1. Строителство или обновяване на сгради и на друга 
недвижима собственост, използвана за земеделското 
производство, включително такава, използвана за 
опазване компонентите на околната среда; 

2. Закупуване, включително чрез финансов лизинг, 
и/или инсталиране на нови машини, съоръжения и 
оборудване, необходими за подобряване на земеделския 
производствен процес, включително за опазване ком-
понентите на околната среда, получаване на топлинна 
и/или електроенергия, необходими за земеделските 
дейности на стопанството и подобряване на енергийната 
ефективност, съхранение и подготовка за продажба на 
земеделска продукция; 

3. Създаване и/или презасаждане на трайни насаж-
дения, включително трайни насаждения от десертни 
лозя, медоносни дървесни видове за производство на 
мед, други бързорастящи храсти и дървесни видове, 
използвани за производство на биоенергия; 

4. Разходи /включително чрез финансов лизинг/ за 
достигане съответствие с нововъведените стандарти на 

ЕС, чиито крайни дати за задължително въвеждане и 
гратисни периоди, са в рамките на срока на прилагане 
на СВОМР. 

5. Закупуване на: съоръжения, прикачен инвентар 
за пчеларство и съответно оборудване, необходимо за 
производството на мед и други пчелни продукти, както 
и за развъждането на пчели-майки, включително чрез 
финансов лизинг; 

6. Разходи за достигане на съответствие със съ-
ществуващи стандарти на ЕС – за млади земеделски 
стопани, получаващи финансова помощ по подмярка 6; 

7. Закупуване на земя, необходима за изпълнение на 
проекта във връзка с изграждане и/или модернизиране 
на сгради, помещения и други недвижими материални 
активи, предназначени за земеделските производствени 
дейности и/или за създаване и/или презасаждане на 
трайни насаждения; 

8. Закупуване на сгради, помещения и друга не-
движима собственост, необходими за изпълнение на 
проекта, предназначени за земеделските производствени 
дейности на територията на МИГ- Айтос; 

9. Закупуване, включително чрез финансов лизинг, 
на специализирани земеделски транспортни средства, 
като например: камиони, цистерни за събиране на 
мляко, хладилни превозни средства за транспортиране 
на продукция, превозни средства за транспортиране 
на живи животни и птици; 

10. Разходи за достигане на съответствие с между-
народно признати стандарти, свързани с въвеждане на 
системи за управление на качеството в земеделските 
стопанства, въвеждане на добри производствени прак-
тики, подготовка за сертификация; 

11. Закупуване на софтуер, включително чрез 
финансов лизинг; 

12. За ноу-хау, придобиване на патенти права и 
лицензи, за регистрация на търговски марки и процеси, 
необходими за изготвяне и изпълнение на проекта; 

13. Разходи, свързани с проекта, в т.ч. разходи за 
предпроектни проучвания, такси, хонорари за архитекти, 
инженери и консултанти, консултации за екологична и 
икономическа устойчивост на проекти, проучвания за 
техническа осъществимост на проекта, извършени както 
в процеса на подготовка на проекта преди подаване 
на заявлението за подпомагане, така и по време на 
неговото изпълнение, които не могат да надхвърлят 12 
на сто от общия размер на допустимите разходи по 
проект, включени в т. 1 – 12. 

Разходите за разработване на бизнес план, включващ 
предпроектни изследвания и маркетингови стратегии, 
извършване на предпроектни проучвания и окомплек-
товане на пакета от документи и консултантски услуги, 
свързани с изпълнението, и отчитане на дейностите 
по проекта до изплащане на помощта не следва да 
надхвърлят 5 на сто от стойността на допустимите 
разход, като допустимите разходи за консултантски 
услуги, свързани с подготовката и управлението на 
проекта не могат да превишават: 

1. едно на сто от допустимите разходи – за проекти 
с инвестиции само за земеделска техника и/или разходи 
по т. 10 – 12; 

2. пет на сто от допустимите разходи по т. 1 – 12 
– за проекти с включени инвестиции за създаване на 
трайни насаждения и/или строително-монтажни дейности 
и/или оборудване и/или машини. 

Разходите за закупуване на земя, сгради и друга 
недвижима собственост не могат да надхвърлят 10 
на сто от общия размер на допустимите разходи по 
т. 1 – 6 и т. 9 – 12. Разходите за ДДС са допустими 
в случаите, когато не подлежат на възстановяване 
в съответствие с националното законодателство в 
областта на ДДС.

5. Период за прием и място на подаване на 
проектните предложения: 

Процедура на подбор на проекти е с 3 начални 
срока за прием и 3 крайни срока за кандидатстване, 

както следва: 
Първи прием: Начална дата за подаване на про-

ектните предложения: 12.03.2025 г. Краен срок за 
подаване на проектните предложения: 13.04.2025 г., 
23.59 часа

Втори прием – при наличие на остатъчни средства 
след първи прием: Начална дата за подаване на про-
ектните предложения: 14.04.2025 г. Краен срок за 
подаване на проектните предложения: 15.05.2025 г., 
23.59 часа

Трети прием – при наличие на остатъчни сред-
ства след втори прием: Начална дата за подаване на 
проектните предложения: 19.05.2025 г. Краен срок 
за подаване на проектните предложения: 22.06.2025 
г., 23.59 часа

В рамките на определения срок за съответния 
прием кандидатите могат да подават своите проектни 
предложения само по електронен път, чрез ИСУН 
2020 на следния интернет адрес: https://eumis2020.
government.bg .

Важно!
В случай, че няма наличен финансов ресурс за 

втори прием или трети прием за кандидатстване, 
процедурата ще бъде прекратена.

Всяко проектно предложение, което е подадено след 
обявения краен срок не подлежи на оценка и ще 
бъде отхвърлено.

6. Бюджет на процедурата:
Общият размер на безвъзмездната финансова помощ 

по настоящата процедура е 102 184.06 (сто и две 
хиляди сто осемдесет и четири лева и шест стотинки) 
лева.

7. Минимален и максимален размер на финан-
совата помощ за конкретен проект: 

• Минимален размер на безвъзмездната финансова 
помощ за проект е 5 000 лева 

• Максималният размер на безвъзмездната финан-
сова помощ за проект е 140 000 лева 

• Минимален размер на общите допустими разходи 
за проект е 10 000 лева 

• Максимален размер на общите допустими разхо-
ди за проект е 200 000 лева 

Финансовата помощ е в размер 50 на сто от общия 
размер на допустимите за финансово подпомагане 
разходи. Финансовата помощ се увеличава с 10 на 
сто за: 

1. проекти, представени от млади земеделски стопани; 
2. интегрирани проекти, включително и такива, свър-

зани със сливания на организации на производителите; 
3. проекти, които се изпълняват в обхвата на не-

облагодетелствани райони; 
4. проекти за колективни инвестиции, представени 

от юридически лица, включващи от 6 до 10 земедел-
ски стопани; 

5. Финансовата помощ се увеличава с 10 на сто за 
инвестиции, изцяло свързани с изпълнявани от канди-
дата ангажименти по мярка 11 “Биологично земеделие” 
от ПРСР 2014 - 2020 г. или сходни ангажименти по 
мярка 214 “Агроекологични плащания”, направление 
“Биологично земеделие” от ПРСР 2007 - 2013 г.; 

6. Финансовата помощ се увеличава с 10 на сто 
за проекти за колективни инвестиции, представени 
от юридически лица, включващи над 10 земеделски 
стопани и/или групи/организации на производители.; 

7. Максималният размер на финансовата помощ за 
проект за колективни инвестиции, представен от един 
кандидат/ползвател на финансова помощ, отговарящ на 
повече от едно от условията по т.1, 2, 3, 4, 5 и 6 е не 
повече от 70 на сто от общия размер на допустимите 
за финансово подпомагане разходи.; 

Максимално комбинирано подпомагане – 70 % от 
общия размер на допустимите за финансово подпо-
магане разходи.

7. Критерии за избор на проектни предложения 
и тяхната тежест:

Критерии Точки
1. Кандидатът е млад фермер, който е физиче-
ско лице или едноличен търговец на възраст от 
18 навършени до 40 ненавършени години, към 
датата на кандидатстване

10

2. Дейностите по проекта са в областта на 
производството на продукция от чувствителни-
те сектори на национално ниво
- над 30 % от инвестициите са в посочените 
сектори – 10 т. - над 50 % от инвестициите са в 
посочените сектори - 15 т. - над 75 % - от ин-
вестициите са в посочените сектори - 20 т.

20

3. Проектът създава нови работни места - до 2 
работни места – 10 точки - над 2 работни 
места – 20 точки

20

4. Дейностите по проекта се осъществяват в 
землищата на населени места попадащи в не-
облагодетелстван район 

5

5. Иновативност - въвеждане на нови за тери-
торията практика, и/или услуга и/или продукт в 
предприятието - над 30 % от допустимите ин-
вестиционни разходи по проекта са свързани с 
иновации в стопанството

10

6. Минимум 10 % от допустимите инвестицион-
ни разходи са за подобряване на енергийната 
ефективност на предприятието

10

7. Кандидатът не е получавал подкрепа от Общ-
ността за подобна инвестиция

10

8. Проектът е за колективни инвестиции 10
9. Проектът включва дейности с позитивен 
принос към околната среда - над 30 % - от 
инвестициите са насочени към дейности, опаз-
ващи околната среда - 3 т. - над 50 % от ин-
вестициите са насочени към дейности, опазва-
щи околната среда - 5 т.

5

ОБЩО 100

Важно!
За да бъде предложено за финансиране едно про-

ектно предложение, общата крайна оценка на етап 
техническа и финансова оценка трябва да е равна или 
по – голяма от 10 точки.

8. Начин на подаване на проектните предложения:
Проектните предложения по настоящата процедура 

за подбор на проекти, следва да бъдат подадени само 
по електронен път с Квалифициран електронен подпис 
(КЕП ) като се използва Информационната система за 
управление и наблюдение на средствата от ЕС в Бъл-
гария (ИСУН 2020) – https://eumis2020.government.bg

Кандидат в процедура може да задава въпроси и 
иска допълнителни разяснения по документите на ус-
ловията за предоставяне на безвъзмездна финансова 
помощ в срок до три седмици преди изтичането на 
срока за кандидатстване по съответния прием на 
следния електронен адрес: mig_aytos@abv.bg

Писмени разяснения ще бъдат дадени в 10-дневен 
срок от получаване на искането, но не по-късно от две 
седмици преди изтичането на срока за кандидатстване. 

С оглед осигуряване равнопоставено третиране на 
кандидатите, МИГ-Айтос няма да дава разяснения, 
които съдържат становище относно качеството на 
конкретно проектно предложение. Разяснения се дават 
по отношение на условията за кандидатстване и са 
задължителни за всички кандидати.

Въпросите и разясненията ще бъдат публикувани на 
интернет страницата на МИГ – Айтос: http://mig-aytos.
com/bg/ и на https://eumis2020.government.bg

9. Лице,/а за контакт и място за достъп до 
подробна информация:

Лице за контакт: Марияна Саваклиева – Изпълните-
лен директор на СНЦ «МИГ-Айтос» 

Адрес: гр. Айтос, област Бургас, ул. «Васил Левски» 
№ 2, Телефон: 0882461304

Адрес на електронна поща: mig_aytos@abv.bg

Пълният пакет документи по процедурата (Условия 
за кандидатстване, Условия за изпълнение и приложе-
нията към тях) са публикуван на следните интернет 
адреси: http://mig-aytos.com/bg/ и на сайта на ИСУН 
2020 - https://eumis2020.government.bg
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СДРУЖЕНИЕ НА ЛОВЦИТЕ И РИБОЛОВЦИТЕ ЛОВНО
РИБАРСКО ДРУЖЕСТВО “ОРЛОВИЦА”- гр. СРЕДЕЦ

О  Б  Я  В  А

Управителния съвет на Ловно Рибарско Дружество “Орловица” гр. 
Средец , на основание чл. 26 от ЗЮЛНЦ свиква Общо събрание на 25.04.2025 
г. от 18:00 часа в зала №1 на Община Средец гр. Средец при следния  
Дневен ред: 

1.Отчет за дейността на Сдружението за изминалия период; 2.Отчет за 
финансовото състояние; 3.Приемане на бюджет за 2025 год.; 4.Други.

ОБЯВА

ЗКПУ „НОВ ЖИВОТ« обявава търг с тайно наддаване за:
Продажба на недвижим имот идентификатор 07079.4.749 с площ от 

1890 кв.м. находящ се в стоп.двор на кооперацията в кв.Лозово, който ще 
се проведе на 27.03.2025 г. от 10.30 ч. в Канцеларията на кооперацията 
при закрито заседание.

Начална тръжна цена: 189 000 лв. без ДДС
Тръжни документи в размер на 100 лв. Без ДДС ще се продават от 

19.03.2025 г.до 25.03.2025 г.
Документи за участие се подават до 16.00 ч.на 26.03.2025 г.
За справки 0895 750864 - Председател

СЪОБЩЕНИЕ

В изпълнение на разпоредбите на чл.15, ал.1 от НУРИЕОПП, Балкан 
ООД, уведомява всички заинтересовани физически и юридически лица, 
за издадено Решение №БС-29-ЕО-27.02.2025г. на РИОСВ-гр.Бургас, за 
преценяване на необходимистта от извършване на екологична оценка 
за обект ”Проект на ПУП ПЗ за ПИ 56513.38.48, 56513.38.219 и 
56513.38.235 по КК на землище с.Писменово, м.Хасанкъой, община 
Приморско“. 

Решението е на разположение на заинтересованите страни всеки 
работен ден от 9.00 ч. - 12.00 ч. и от 13.30 ч. - 16.00 ч., в период от 
14 /четиринадесет/ дни от датата на обявяване на следния адрес: гр.
Приморско, ул.“Трети март“ №55, тел.-0879292080 – Диляна Йовкова.

П О К А Н А

УС на ЗК АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ с.Сигмен, област Бургас покан-
ва своите член-кооператори да присъстват на Редовно годишно отчетно 
събрание, което ще се проведе на 04.04.2025г. в Стопански двор на Ко-
операцията в с.Сигмен от 09.00ч. при следния дневен ред:

1. Отчетен доклад на Управителния съвет.
2. Отчетен доклад на Контролния съвет.
3. Вземане на решение за вписване на годишния финансов отчет за 

2024г. в Търговски регистър.
4.Разни.
При липса на кворум събранието ще се проведе на същия ден 04.04.2025г. 

от 10.00ч. 
От Ръководството

ОБЯВА

Управителният съвет на сдружение ловно рибарско дружество “СОКОЛ 
2001“ град МалкоТъново, на основание чл.25 ал.3 от Устава на сдружение-
то свиква общо отчетно изборно събрание с избраните делегати членове 
от сдружението на 25.04. 2025г. от 17.00 часа в голямата зала на читали-
ще „Просвета“ град Малко Търново при следния дневен ред:

1.Отчет за дейността на УС на сдружението за периода март 2024г. март 
2025г.

2.Отчет за дейността на КС на сдружението за периода март 2024г. март 
2025г.

3 .Финансов отчет за ловен сезон 2024г-2025г и бизнес план 2025г-
2026г.

4. Разглеждане на годишен финансов отчет за 2024г.
5. Приемане на годишния финансов отчет за 2024г.
6. Приемане отчетите на Управителния съвет и Контролния съвет и 

освобождаване на Председателя на УС и КС от отговорност .
7. Приемане нов Устав на сдружението. 
8. Приемане на нови членове и освобождаване.
9. Определяне размера на членския внос за 2025г.и встъпителния за 

ловен сезон 2025г. / 2026г
10. Избор на Председател, Управителен съвет и Контролен съвет на 

сдружението.
11. Избор на делегати на общото събрание на НЛРС – СЛРБ.
12. Освобождаване на ЛД Българи ,като членове на сдружението. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА УС НА СЛРД”СОКОЛ”СОКОЛ 2001”
/Р. Дерменджиев/



16 БУЛЕВАРД 14 – 20 МАРТ 2025  I 

Грандиозният спектакъл  
The Night of Musicals с национално 
турне в осем български града
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

След огромния успех в 
София през 2024 г., The Night 
of Musicals се завръща у нас 
с национално турне, което 
ще зарадва почитателите 

на мюзикъла в осем бъл-
гарски града. През април 
2025 г. спектакълът ще 
завладее сцените в Пловдив 
(23 април, Зала „Сила“), , 
София (24 април, Зала 1, 
НДК), Габрово (25 април, 

Спортна зала „Орловец“), 
Русе (26 април, Арена Русе), 
Бургас (27 април, Културен 
дом НХК), Варна (28 април, 
ДКС), Велико Търново (29 
април, ДКС „Васил Левски“) 
и Добрич (30 април, Драма-
тичен театър „Йордан 
Йовков“).

Над два часа  
музикална магия

The Night of Musicals е 
една от най-успешните 
музикални гали в света, 
която повече от 20 години 
покорява публиката с 
брилянтни изпълнения и 
впечатляващи спектакли. 
Грандиозното шоу със 
звездни солисти на музи-
калната сцена е развълну-
вало над два милиона 
зрители, превръщайки се 
в истински феномен.

Публиката ще се насла-
ди на изпълнения на меж-
дународни музикални 
звезди, които ще предста-
вят най-емблематичните 
хитове от световните 
мюзикъли. Сред тях са 
Fawn Arnold, Nikolett Füredi, 
Alexander Diepold, Jasmin 
Madwar, Martin Markert, 
Christian Schöne, Kathy Krause, 
Denise Jastraunig, Dale Tracy, 
Stefan Poslovski, Alexander 

Kerbst и много други, които 
вече са покорили сърцата 
на зрителите в предишни 
издания на спектакъла.

Тази уникална продукция 
ще предложи на зрители-
те над два часа музикална 
и сценична магия, предста-
вена от звездни солисти, 
които ще изпълнят най-
емблематичните хитове 
от световните мюзикъли.

Феерия от музика,  
танц и впечатляващи 

изпълнения

Публиката ще се насла-
ди на незабравимо пъте-

шествие през света на 
международния мюзикъл. 
Сред акцентите на шоуто 
ще бъдат песни от „Мулен 
Руж“, „Най-великият шо-
умен“ и „Замръзналото 
кралство“, както и вечни-
те класики „Фантомът 
от операта“, „Котки“, 
„Цар Лъв“, Mamma Mia, 
„Брилянтин“ и много дру-
ги.

Изпълненията ще бъдат 
съчетани с впечатляваща 
сценография, изискано 
осветление и ефектни 
костюми, които ще пото-
пят зрителите в автен-
тичната атмосфера на 
Бродуей и Уест Енд.

През последните 25 
години The Night of Musicals 
е спечелил сърцата на над 
три милиона зрители по 
света, превръщайки се в 
едно от най-грандиозните 
музикални събития. Сега, 
по случай юбилейното си 
турне, този спектакъл 
идва в България, за да 
предложи незабравими 
емоции, динамични хорео-
графии и най-обичаните 
мелодии от световните 
сцени.

Билетите вече са в 
продажба онлайн в сайта 
на Eventim.bg, както и на 
касите на залите.

Феномен. Над два часа музикална магия

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Зрелостниците от СУ 
„Елин Пелин“ в Руен започна-
ха още от декември да от-
правят оригинални покани 
за своите класни ръководи-
тели. Първата от тях бе от 
XII Б клас, когато учениците 
изненадаха своята класна 
г-жа Русанка Германова с 
букет червени рози и плакат 
със заветния въпрос, който 
не предлага „Не“ за отговор. 

Не закъсня и втората 
покана, която бе още по-кре-
ативна. Този път учениците 
от XII Г клас влязоха в роля-
та на мними полицаи от КАТ. 
Те спряха автобуса, в който 
пътуваше тяхната класна, 
учител по география и ико-
номика – г-жа Емине Али, и ѝ 
отправили покана за специа-
лен сафари-бал. 

Не липсваше и историче-
ска тематика. Г-жа Хурие 
Бекир, старши учител по 
история и цивилизации, 
както и класен ръководител 
на XII В клас, също бе покане-
на по специален начин. Уче-

ниците от XII В клас облякоха 
костюми в стила на отми-
нали исторически епохи и 
превърнаха класната си в 
истинска холивудска звезда, 
която преминава по червен 
килим. 

Последната, но не по зна-
чимост, покана дойде от XII 
А клас. Зрелостниците из-
браха най-емоционалния начин 
да поканят своята класна – 
г-жа Мария Чанева. Те създа-
доха специален филм с ценни 
спомени от годините, пре-
карани заедно в училището. 
Жестът беше допълнен с 
празнична вечеря в ресторант 

в Бургас и уникална изненада 
– плакат, който те закачиха 
на пасарелката до „Джъмбо“.

А сега вестник „Черномор-
ски фар“ ви предизвиква! 
Пращайте снимки и виде-
оклипове на своите креатив-
ни покани към учителите си 
и нека покажем колко много 
вдъхновение и внимание към 
детайлите има във всеки 
един жест. Нашият екип ще 
подготви класиране на най-
интересните идеи!

Изпратете  
материалите на адрес:  

info@faragency.bg.

Споделете своите креативни покани за бала
ПРЕДИЗВИКАТЕЛСТВО НА 
„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“: 

Ученици от XII А  
клас канят на 
бала своята 
класна – г-жа 
Мария Чанева
ФОТО: ФЕЙСБУК Покана за бал към г-жа Русанка Германова от XII Б клас      ФОТО: ФБ

Ученици от XII В  
клас канят на 
бала г-жа Хурие 
Бекир
ФОТО: ФЕЙСБУК

Грандиозното 
шоу със звезд-

ни солисти 
на музикал-

ната сцена е 
развълнувало 
над два мили-
она зрители, 

превръщайки 
се в истински 

феномен
ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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